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Dragi sugrađani,
 veliko mi je zadovoljstvo što vas, kao gradonačelnik, prvi 

put mogu pozdraviti u uvodu novog broja „Frankopana“.  Svaki 
broj „Frankopana“ prigoda je upoznati vas s događajima, radom, 
aktivnostima, projektima, planovima i ciljevima za koje se zalaže i na 
kojima radi gradska uprava. Vrijeme zaista brzo leti, proljeće je tu, i 
već je deset mjeseci od kada sam preuzeo dužnost gradonačelnika. 
To je dovoljno vremena za sagledavanje postojećeg stanja  i 
definiranje budućih planova i koraka razvoja grada. Posebno me 
raduje prisutnost precizne slike onoga što će se događati u sljedećem 
kratkoročnom i dugoročnom razdoblju. Imam jasnu viziju po kojoj ćemo kroz brojne projekte sanirati postojeća stanja i 
lokacije, nužne za ono što slijedi, ciklus razvoja potencijala Kraljevice. 

 Ovdje otvoreno želim istaknuti ono što smo u proteklom razdoblju napravili i što planiramo napraviti, trudeći se, 
iz dana u dan, dodatno podići visoko postavljenu ljestvicu.             

U mandat smo krenuli sanacijom i obnovom sunčališta na Oštru ispred Doma za djecu invalide i „mula“ na rtu 
Lipica, u sklopu programa i razvoja očuvanja pomorskog dobra, a kako bi osigurali što bolje uvjete za sezonu kupanja. 

KD Vodovod i Kanalizacija Rijeka izveo je radove na rekonstrukciji sanitarne odvodnje i vodoopskrbe u Jakovčićevoj 
ulici, a grad je u ovoj investiciji sudjelovao iznosom za uređenje dijela oborinske odvodnje i popravka gornjeg sloja asfalta 
prilaza kućama. Time je nakon tridesetak godina stanarima riješeno pitanje kanalizacije i vodovoda, odvodnje oborinskih 
voda, a uz to su i uređeni prilazi kućama. 

U suradnji sa Županijskom upravom za ceste, slijedila je obnova i uređenje ulice Kalina s udjelom grada u iznosu 
od 580.000 kuna,  sanacija mreže oborinskih voda i novi upojni bunar za koji je osigurano dodatnih 134.000 kn, a kojim 
će naselje Carovo, za jakih oborina, biti rasterećeno vodenih bujica. Ovim projektom ulaz u Kraljevicu postaje i ostaje 
uređen, s povećanom širinom kolnika i novim pješačkim nogostupima. 

Završen je projekt rekonstrukcije ulice Podbanj (1.faza) s udjelom grada od 1,2 milijuna kuna u suradnji sa 
Vodovodom i kanalizacijom, kojim je cijelo naselje nakon godina čekanja dobilo novi izgled i kolnik s pješačkim 
nogostupima, parkingom, s instalacijama vodovoda i kanalizacije i oborinskom odvodnjom. 

Trenutno je u tijeku obnova i uređenje staza na groblju Kraljevica u vrijednosti od 170.480 kuna, kao i početak 
radova na uređenju pristupne ceste za novi centar u Šmriki, zgrada POS-a.  

Proces javne nabave za izbor privatnog partnera kojem će se ugovorom o JPP povjeriti upravljanje javnom 
rasvjetom je uspješno priveden kraju. Pristupit će se osnivanju Društva posebne namjene i realizaciji ugovora vrijednog 
7,24 milijuna kuna za razdoblje od 15 godina. Očekuje se zamjena svih rasvjetnih tijela energetski prihvatljivijim i 
učinkovitijim modelom u narednih 12 mjeseci. 

Prema interesu investitora odrađen je i postupak davanja u koncesiju kulturnog dobra. Koncesija se odnosi na 
podrum dvorca Frankopan u koji će se uložiti 2,1 milijuna kuna za uređenje i stavljanje u turističko – ugostiteljsku 
funkciju.

Postojeća gradska uprava od mog dolaska na mjesto gradonačelnika osim gore navedenih projekata, uspješno je s 
550.000 kuna financijski popratila i obnovu ceste Rovina, faze radova na uređenju unutrašnjosti Frankopana po kojima su 
dovršeni radovi popločenja atrija i galerije na prvom katu. Provedeni su konzervatorsko-restauratorski istražni radovi te je 
napravljen elaborat, studija s preporukama za obnovu dvorca i stavljanja dvorca Frankopan u održivu funkciju. Ugovorena 
je i izmjena projektne dokumentacije za uređenje okoliša dvorca sukladno uvjetima konzervatora.

Nedavno je nakon počeka započela i otplata kreditne obveze od 1,8 milijuna kuna za projekt uređenja ambulante.  
Ubrzo nakon preuzimanja dužnosti uspjeli smo, u dogovoru s vlasnikom, riješiti pitanje derutne i opasne zgrade 

“Neptuna“ na Bakarcu, za koju mnoge od nas vežu lijepe uspomene, ali koja je tijekom vremena postala ruglo grada kroz 
dugi niz godina. 

Posebno ističem dobru suradnju s ravnateljicom Lučke Uprave te fazu uređenja operativnog dijela rive s 
priključcima struje i vode za potrebe plovila, novim klupama i elementima, pri čemu posebno naglašavam dobar odnos s 
Ministarstvom pomorstva prometa i infrastrukture čije su zasluge u ovom projektu najveće i za što su izdvojili 700.000 kn. 
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Emocijama prožeto porinuće broda “Četiri zvonika“ za Rapsku plovidbu, nakon osam godina u našem gradu uz 
mnoštvo ljudi, gostiju i uzvanika te prisustvo ministra pomorstva, državnih tajnika, župana, saborskih zastupnika, kolega 
gradonačelnika jest zasigurno najznačajniji događaj u proteklih deset mjeseci. Nedavna primopredaja broda uz kumstvo 
predsjednice Republike Hrvatske gospođe Kolinde Grabar Kitarović jest čin koji pruža nadu i optimizam u budućnost 
brodogradnje na ovim prostorima, na navozima starim gotovo 300 godina jednim od najstarijih u svijetu. Tu posebno 
ističem odličnu suradnju s tvrtkom “Dalmont“.

Sve gore navedeno smatram tek početkom, zagrijavanjem za jednu uzbudljivu vožnju koja nas očekuje, vožnju kojoj 
se prepuštamo puni motiva, energije, vjere i optimizma…Vrijeme proteklih deset mjeseci iskoristili smo, a i  koristimo ga 
za niz priprema i radnji kojima bi se realizirao čitav niz prevažnih projekata za naš grad, kako ne bismo kasnili u dinamici 
i kako bismo na što bolji način iskoristili sve što nam se nudi iz EU fondova, pomoći ministarstava, županije, odnosno 
na aktivnosti vezane za pripremu dokumentacije i projekata, apliciranje na razne natječaje te na čitav niz za grad važnih 
sastanaka i aktivnosti.

što nas očekuje… 

Kao partner Primorsko-goranskoj županiji sudjelujemo u projektu „Putovima Frankopana“ koji smo prijavili u 
sklopu mjere 6.c.1.1. „Priprema i provedba integriranih razvojnih programa temeljenih na obnovi kulturne baštine“. Prije 
nekoliko dana imali smo se prilike upoznati s novim idejnim rješenjem okoliša Frankopana usklađenim sa zahtjevima 
konzervatora. Projekt “Putovima Frankopana“ kreće k realizaciji, projekt u kojem je grad aktivan partner Županiji i 
Ministarstvu regionalnog razvoja, jedan je od najvažnijih na području grada, a po kojem bi se u potpunosti uredio centar 
za posjetitelje, sanitarije, pročelje, stolarija i okoliš dvorca, i koji bi po dinamici trebao biti gotov krajem 2019. godine. 
Vrijednost projekta je oko 20 milijuna kuna. 

U suradnji s Lučkom Upravom, Županijom i na prvom mjestu Ministarstvom pomorstva prometa i infrastrukture 
nakon nedavno potpisanog Sporazuma, najvećeg u novijoj povijesti Kraljevice, zajednički krećemo u realizaciju projekta 
nove lučice Carovo, koji godinama čeka na realizaciju i koji će uz projekt “Putovima Frankopana“ dati potpuno novi 
izgled zapadnom dijelu Kraljevice.  Vrijednost projekta je oko 7,5 milijuna kuna. Također planiramo kasnije realizirati 
projekt uređenja lučice Črišnjeva.

 Projekt energetske obnove i uređenja osnovne škole, u kojem je grad aktivan partner županiji s udjelom EU 
sredstava, kreće u lipnju ove godine i time će škola, nakon 40 godina, dobiti novi izgled s novom stolarijom, uređenim 
pročeljem i krovom. Vrijednost projekta je oko 3,8 milijuna kuna. Po rješavanju dokumentacije prionut ćemo uređenju 
danas zapuštenih sportskih igrališta pored škole kako bi postala reprezentativna mjesta za okupljanje mladih.

 U planu je, po sličnom principu, kroz mjeru energetske obnove uz pomoć EU fondova, konačno nakon gotovo 40 
godina, urediti pročelje, stolariju i krov Doma kulture i sporta.

Kroz projekt aglomeracije Rijeka europski grad kulture, u procesu smo pripreme dokumentacije kako bi prostor 
Kaštela Zrinski-ljetne pozornice, potpuno uredili i kako bi taj prostor postao “srce grada“. U tom smo procesu vrlo 
aktivni i prostor zamišljamo kao tržnicu u povijesnom zdanju s mogućnošću korištenja za razne kulturne i glazbene 
sadržaje. 

Projekt Trga Svetog Nikole nismo odbacili, već zajedno s konzultantima za EU fondove i s ministarstvima radimo na 
pronalaženju najboljih rješenja kojima bismo projekt realizirali.

Projekt novog centra Šmrike sa zgradom POS-a se aktivno nastavlja i u tijeku je početak radova na pristupnoj cesti 
te ishođenje dokumentacije za trg i samu zgradu. U cijelom projektu grad sudjeluje s 1,6 milijuna kuna. Na sličan način 
planiramo kasnije, u suradnji s Ministarstvom branitelja, realizirati projekt zgrade sa stanovima za branitelje.

Priprema se dokumentacija za uređenje plaža Oštra, od kupališta do područja Lipice, kako bismo na jesen mogli 
aplicirati na natječaje pri Ministarstvu turizma i prema EU sredstvima. Očekujemo Oštro u novom ruhu u skorom 
vremenskom razdoblju.

U tijeku je i priprema dokumentacije za značajno proširenje groblja u Kraljevici.
Prioritet su i izgradnja ceste za Oštro uz brodogradilište na čemu intenzivno radimo, nastavak dionice Podbanj 2, 

Podbanj 3, Randićeve te uređenje niza ostalih cesta na području cijele jedinice lokalne samouprave u Bakarcu i Križišću. 
Intenzivno radimo na donošenju urbanističkih planova za pojedine stambene, poslovne, turističke i sportsko 

rekreativne zone na području grada, a kako bismo privukli investitore i potencijalne buduće stanovnike našeg grada.
Vrlo smo aktivni na iznalaženju rješenja za danas derutnu bolnicu u Kraljevici, a razgovori koje vodimo s 

potencijalnim investitorima su intenzivni te vjerujem da ćemo iznaći način kako bi se ovaj “vrući krumpir“ grada riješio. 
Već smo obavili radne sastanke s novim vlasnicima sada derutnog hotela “Praha“ na Oštru, a koji bi uskoro trebao biti 
potpuno obnovljen. 
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Na kraju, ali i na početku najveći strateški projekt koji nas očekuje je projekt kanalizacije aglomeracija Kraljevica po 
kojem ćemo uz EU sredstva kao aktivni partner s Ministarstvom , Vodovodom i Kanalizacijom, realizirati projekt koji će 
osigurati realizaciju mreže od 37 km instalacija kanalizacije i 17 km instalacija vodovoda uz pročistač otpadnih voda. Po 
tome smo već odradili čitav niz radnih sastanaka i same IV. izmjene prostornog plana su planirane s ciljem pripreme za 
realizaciju ovog projekta, koji bi u potpunosti trebao biti gotov do kraja 2023. Vrijednost čitave investicije jest od 120 – 
150 milijuna kuna.

Kao što vidite, nakon završenih izbora nismo stali, već dodatno i stalno stišćemo papučicu gasa nastojeći ostvariti sve 
prilike koje se otvaraju.

Svi gore navedeni projekti, a ima ih dvadesetak, od velike su važnosti i njihova realizacija je preduvjet za ono što tek slijedi, 
a to je razvoj grada dugoročno, s povećanim gospodarskim, populacijskim i u konačnici proračunskim učincima. No, sve 
to je ništa ako zaboravimo na najvažnije, na čovjeka. Čovjek mora biti u središtu svih naših aktivnosti. Kao gradonačelnik 
želim uvijek i stalno u prvi plan staviti čovjeka, brigu za one najmanje, najslabije, bolesne i nemoćne, za stare, mlade i 
njihovu budućnost. Zato i jesam na prvoj sjednici gradskog vijeća kao gradonačelnik rekao da me od betonskih sunčališta, 
cesta, zgrada i dvoraca više zanimaju ljudi, njihovi problemi, djeca, stari. Sve ovo što radimo, sve ovo za što ste nam dali 
mandat i povjerenje bilo bi izigrano kada ne bismo prepoznali čovjeka…

Značajna potpora potreba u sportu i tehničkoj kulturi, kao i javnih potreba u kulturi, odgoju i obrazovanju, socijalnoj 
skrbi i zdravstvu posebno je važna. Financiranje Narodne knjižnice i čitaonice Kraljevica, suradnja više dionika udruga, 
Turističke zajednice i Grada. Sve je to izuzetno važno.

Obilježili smo i Dan Grada Kraljevice, Sv. Nikolu, uz svečanu sjednicu, brojne goste i događanja vezana za taj dan, poput 
tradicionalnog “Hodočašća pomoraca“ uz nastup klape Hrvatske ratne mornarice Sveti Juraj. Ugostili smo posebnog gosta 
banjalučkog biskupa Franja Komaricu, čiji smo i sami gosti bili na emotivnom putovanju zajedno sa zborom “Zvijezda 
Danica“ u Banja Luci, u sklopu humanitarne akcije “Na krilima glazbe i mira“.  

Vezano za socijalnu politiku Grada Kraljevice nastavljeno je financiranje pomoći u prehrani, podmirivanja troškova 
stanovanja, prijevoz učenika i umirovljenika, sve prema planu Proračuna za najugroženije stanovnike Grada Kraljevice. 
Povećane su potpore za novorođenu djecu, redovno je financiranje programa Crvenog križa i palijativne skrbi, financirali 
smo i tečaj za trudnice.

Što se tiče potreba u odgoju i obrazovanju sudjelujemo u participiranju troškova vezanih za produženi boravak u 
Osnovnoj školi „Kraljevica“, rad logopeda na usluzi i školskoj i vrtićkoj djeci, rano učenje informatike, izvannastavne 
aktivnosti i prijevoza učenika i studenata. Potpisano je i 30 Ugovora o stipendiranju u školskoj 2017/2018 godini s 9 
studenata i 21 učenikom, od čega je jedna stipendija prema socijalnom kriteriju. To je najveći broj ikada dodijeljenih 
stipendija. Također, dodijeljeno je 10 nagrada za izvrsnost u školskom uspjehu.  Važno je napomenuti da je u školskoj 
godini 2017/2018 Grad Kraljevica nabavio potrebne udžbenike za sve učenike Osnovne škole „Kraljevica“. Besplatni 
udžbenici bit će osigurani i u budućem razdoblju. Za potrebe suvremenih oblika poučavanja i osuvremenjivanja nastave, 
Grad je Osnovnu školu Kraljevica opremio i s više pametnih ploča.

Dječji vrtić „Orepčići“ je započeo pedagošku godinu i kapacitet vrtića je maksimalan u skladu s pedagoškim standardima. 
U ovoj pedagoškoj godini upisano je 130 djece. Upisana su sva prijavljena djeca. Također, predviđeno je i održavanje 
predškole za djecu koja nisu u sustavu predškolskog odgoja. Važno je reći, zadržan je standard predškolskog odgoja i cijena 
za roditelje nije rasla. Što se tiče investicija u vrtiću, uređen je sanitarni čvor i garderoba za odgojiteljice, promijenjen je dio 
stolarije i jedna skupina je opremljena  novim namještajem i opremom.

Prijavili smo i dobili projekt javnih radova u sklopu socijalnih usluga. Sa Zavodom za zapošljavanje Ugovoreno je 
financiranje rada jedne gerontodomaćice, čime se povećala briga za osobe starije životne dobi…

Dragi moji sugrađani, radujmo se onom što dolazi, radujmo se gore navedenim projektima. Kao što sam rekao, 
vožnja je tek počela. Radujmo se svakom danu, svakoj prilici,  jedni drugima i zajedno stvarajmo novu Kraljevicu…jer 
naš odabir je Kraljevica. 

Vrijeme je najvećeg kršćanskog blagdana USKRSA. Svima vama želim čestitati Svetkovinu vjere. Čestitati nekom 
znači dijeliti s drugima ono što se čestita, znači dijeliti i davati sebe. Darivanjem sebe bližnjima u uskrsno vrijeme poslat 
ćemo najljepšu čestitku. 

Od srca vam svima želim Sretan i blagoslovljen Uskrs i obilje radosti u zajedništvu. 
         
          Vaš gradonačelnik
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Tekst i fotografija: Antonio Linić

SANACIJA SUNČALIŠTA ISPRED 
DOMA OŠTRO I RIVICE LIPICA

 U 
svibnju 2017. 
godine nakon 
provedenog 
postupka 
nadmetanja 
sklopljen 
je ugovor o 
izvođenju 
radova na 

sanaciji sunčališta ispred doma Oštro u Kraljevici. S 
obzirom na nadolazeću sezonu kupanja, početak izvođenja 
radova odgođen je do kraja sezone tako da su radovi 
započeti početkom listopada i trajali su dva mjeseca. 
Izvedeni su pripremni radovi (uređenje gradilišta, radovi 
uklanjanja i demontaže postojećih elemenata, priprema za 
izvođenje plovnih objekata, sidrišta i sl.), zemljani radovi 
iskopa (iskop temelja za izradu obalnog zida), betonski 
i AB radovi konstrukcije, temelja obalnog zida, ploče 
i stuba kupališta (temelji, konstrukcija-zidarski radovi 
obrada površina AB ploče te tesarski, armirački radovi 
uz iste). Ukupna vrijednost izvedenih radova s nadzorom 
je 211.019,69 kn. Grad je sa Primorsko-goranskom 
županijom imao sklopljen ugovor o sufinanciranju 
navedenih radova te je 100.000,00 kn isplaćeno iz 
županijskog proračuna.

 Još jedna sanacija na Oštrom – rivica Lipica 
odrađena je od strane najpovoljnijeg ponuditelja s kojim 
je isto u svibnju 2017. godine sklopljen ugovor. Radovi 
su trajali 10 dana i završeni su početkom srpnja. Radovi 
sanacije obuhvatili su iskop temelja, izradu obložnog AB 
zida debljine 50 cm oko cijele rivice, te AB ploče debljine 
20 cm kojom se povezuju obalni zidovi. Preuređene su i 
stepenice za prilaz plaži. Ukupna vrijednost ovih radova je 
165.267,61 kn.

RADOVI U JAKOVČIĆEVOJ ULICI, 
PODBANJU I KALINI

Mještani Jakovčićeve ulice u Kraljevici nakon dugo 
godina dočekali su izgradnju vodovodne i kanalizacijske 
mreže u svojoj ulici. Investitor radova vrijednih preko 
1.200.000,00 kn je KD Vodovod i kanalizacija d.o.o. Rijeka. 
Radove su obuhvaćali donji dio Jakovčićeve odnosno od 
odvojka Strossmayerove – produžetka ulice Zahrustica 
do spoja na kanalizaciju kod Centra za tehničku kulturu.

S obzirom 
da se prilikom 
izvođenja radova 
pojavila potreba 
za izvedbom 
oborinske 
odvodnje, Grad 
je financirao 
izgradnju 
upojnog bunara 

i oborinske odvodnje sa oknima i slivnicima u iznosu od 
35.360,75 kn.

Nakon 
završetka radova 
u Jakovčićevoj u 
listopadu 2017. 
godine započeti 
su radovi na 
rekonstrukciji 
ulice Podbanj. 
Ovo je zajednička 
investicija Grada 
Kraljevice i KD Vodovod i kanalizacija d.o.o. Rijeka. 
Ugovoreni su radovi vrijednosti 1.090.325,01 kn za 
rekonstrukciju ceste koje financira Grad i 659.162,50 kn 
za izgradnju vodoopskrbe i sanitarne kanalizacije koje 
financira KD Vik d.o.o. Preostaju još završni radovi na 
uređenju ulice  završnog sloja asfaltiranja, postavljanje 
prometne signalizacije i hortikulturnog uređenja.

Ugovoreno je i vršenje stručnog i obračunskog nadzora 
i koordinatora II zaštite na radu nad izvođenjem navedenih 
radova, cijena usluge kompletnog nadzora iznosi 48.500,00 
kn, od čega Grad financira 29.500,00 kn, a KD ViK d.o.o. 
19.000,00 kn.

Paralelno 
s radovima 
na Podbanju 
započeti su radovi 
izvanrednog 
održavanja 
na sanaciji 
dijela kolnika, 
oborinske 
odvodnje i 

nogostupa na županijskoj cesti ŽC 5065, ulica Kalina. 
Grad je sa Županijskom upravom za ceste PGŽ sklopio 
sporazum o zajedničkom financiranju radova u Kalini. 

Komunalni info

Komunalni info
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Aktualnosti

Vrijednost radova zajedno sa stručnim nadzorom koje 
financira Grad iznosi 538.145,66 kn, što je 40% ukupnog 
iznosa, dok ostatak financira ŽUC.

Radovi se polako privode kraju, ostalo je još polaganje 
završnog sloja asfalta. Grad je, s obzirom kad su se već 
izvodili radovi u Kalini, sa izvođačem ugovorio dodatne 
radove u iznosu od 53.123,75 kn za rekonstrukciju križanja 
županijske ceste i nerazvrstane ceste prema stambenoj 
zgradi na adresi Kalina 36. Ovime se omogućilo lakše 
i sigurnije skretanje vozila koji dolaze iz smjera centra 
prema magistrali. U ove radove uključeno je i uređenje 
prilaza i okoliša za pojedine zgrade uz trasu glavnih 
radova.

Grad je ugovorio sa najpovoljnijim ponuditeljem 
izgradnju upojnog bunara na zavoju u Kalini kojim će se 
postojeći upojni bunar ukloniti te će se izraditi novi, veći. 
Ovime će bolje biti riješena odvodnja oborinske vode sa 
ceste. Vrijednost ovih ugovorenih radova je 134.143,75 kn. 

POS ŠMRIKA – PRISTUPNA CESTA
U tijeku su radovi u centru Šmrike vezani za buduću 

izgradnju POS-ovih stanova, a to je izgradnja pristupne 
ceste. Izvršeni su pripremni radovi – uklonjeno je grmlje i 
drveće na trasi buduće ceste, uklonjene su metalne ograde 
koje su sprječavale prolazak vozila i nosači zastava. Dio 
nogostupa sa rubnjacima je uklonjen. Premješten je vodni 
priključak, a trenutno se radi na izmještanju postojeće 
elektro-energetske i telekomunikacijske instalacije. 
Predviđena vrijednost ugovorenih radova iznosi 311.140,00 
kn.

UREĐENJE DVORCA FRANKOPAN
 U sklopu županijskog  projekta „Putovima 

Frankopana“ u kojem je Grad Kraljevica jedan od partnera, 
započeti su radovi uređenja sanitarnog čvora u dvorcu 
Frankopan. Zahvat obuhvaća rekonstrukciju postojećeg 
u atriju i izgradnju novog čvora na katu. Županija kao 
investitor je provela natječaj i izabrala izvođača. U tijeku 
je i nabava radova za uređenje fasade dvorca. Dio za koji 
je zadužen Grad je uređenje okoliša dvorca. U tijeku je 
izrada projektne dokumentacije za njegovo uređenje. Prije 
upuštanja u bilo kakve radove u dvorcu, s obzirom da 
se radi o zaštićenom kulturnom dobru, potrebno je bilo 

izraditi konzervatorsku studiju i izvršiti konzervatorsko 
restauratorske istraživačke radove. Studiju, kao i radove, 
izradio je Hrvatski restauratorski zavod iz Zagreba. 
Konzervatorsko restauratorska istraživanja obuhvatila 
su povijesna i arhivska istraživanja, sondiranje zidova, 
podova i stropova, zidnog oslika i kamenih elemenata u 
unutrašnjosti i na pročeljima, laboratorijska ispitivanja 
materijala te izradu elaborata s analizom rezultata 
istraživanja i smjernicama za obnovu. Obuhvaćena su 
i preliminarna arheološka istraživanja manjeg opsega. 
Izrađen je Elaborat konzervatorsko-restauratorskih 
istraživanja, Uprava za zaštitu kulturne baštine, 
Konzervatorski odjel u Rijeci ga je prihvatio. Cijena izrade 
studije i pripadajućih radova iznosila je 75.000,00 kn. 
Primorsko-goranska županija sufinancirala je sa iznosom 
od 50.000,00 kn, dok je ostatak financirao Grad.

 Krajem prošle godine Gradsko vijeće Grada 
Kraljevice donijelo je odluku o odobravanju nacrta 
Ugovora o koncesiji za gospodarsko korištenje općeg ili 
drugog dobra te je objavljen poziv na nadmetanje. Ovime 
se suteren dvorca Frankopan planira dati u koncesiju s 
namjerom da se prostor koristi za ugostiteljsku djelatnost. 
Budući koncesionar obvezan je izraditi idejno rješenje 
uređenja prostora i nakon toga i urediti prostorije. 
Planirano je da se radovi uređenja izvode paralelno s 
radovima na uređenju fasade i okoliša dvorca. Predviđeni 
očekivani početak obavljanja ugostiteljske djelatnosti je 
početkom iduće godine. Koncesija se daje na vremensko 
razdoblje od 15 godina.

MODERNIZACIJA JAVNE RASVJETE
Još jedan veliki projekt kojeg provodi Grad Kraljevica 

jest obnova javne rasvjete na cijelom svom području. 
Grad, kao javni partner, sklopiti će uskoro ugovor sa 
privatnim partnerom za financiranje, rekonstrukciju, 
obnovu, održavanje i upravljanje građevinama 
javne rasvjete po modelu ugovorno javno-privatnog 
partnerstva. Modernizacijom javne rasvjete osigurati 
će se najkvalitetnija javna usluga rasvjetljavanja javnih 
površina te osigurati konstantna isporuka svjetla. Pojedina 
rasvjetna mjesta imati će ugrađen sustav nadzora te će 
biti evidentiran podatak kada ono ne bude svjetlilo te će u 
konačnici biti brže zamijenjeno. Također će se uštedjeti i na 
potrošnji električne energije jer će se ugraditi LED rasvjeta 
koja je štedljivija. Trajanje ugovora je 15 godina i 12 
mjeseci od čega 12 mjeseci pripreme i obnove i 15 godina 
održavanja i pružanja ostalih usluga. U tom razdoblju 
privatni partner u potpunosti će upravljati javnom 
rasvjetom, dok će Grad podmirivati račune za električnu 
energiju koji će biti manji i privatnom partneru plaćati 
godišnju naknadu u iznosu nešto većem od pola milijuna 
kuna.
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Iz rada Vlastitog pogona

Iz rada Vlastitog pogona

Tekst: Romina Tomasini Vujnović

Na mjesnim grobljima izvršeni su bravarski radovi 
popravljanja ulaznih portuna. Također je na groblju 
Kraljevica sanirano 4 metra urušenog betonskog zida te je 
izveden novi armirano betonski zid i postavljena je nova 
žičana panel ograda. Za radove na mjesnim grobljima 
uloženo je 12.500,00 kuna.

U tijeku su radovi na rekonstrukciji i gradnji dijela 
pješačkih površina s komunalnom opremom na gradskom 
groblju Kraljevica. Procijenjena vrijednost radova iznosi 
170.480,60 kuna. Do sada je izveden armirano-betonski 
zid i upojni bunari, a trenutno se postavljaju betonskih 
parkovni rubnjaci i betonske ploče na samoj pješačkoj stazi. 
Kako vremenski uvjeti uvelike utječu na radove, završetak 
radova predviđa se tijekom mjeseca ožujka.

Na plažnim prostorima postavljeno je sedam novih kanti 
za smeće sa betonskim postoljem. Na plaži u Bakarcu 
popravljene su postojeće stepenice za silazak u more i 
postavljena su tri nova rukohvata kao pomoć za silazak u 
more, tako da je u plaže ukupno uloženo 17.200,00 kuna.

Iz održavanje nerazvrstanih cesta izdvajamo sanaciju 
pukotine u ulici Braće Radića u Kraljevici. Na cesti Bakarac 
– uvala Dobra zbog urušavanja ceste od oborinskih voda 
ugrađeni su kameni blokovi za stabilizaciju odrona i 
podlokavanje kolnika, a vrijednost navedenih radova 
iznosila je 9.000,00 kuna. Trenutno je u pripremi 
dokumentacija za natječaj za popravak oštećenja kolnika i 
udarnih jama nerazvrstanih cesta na području Grada gdje 
se nadamo sanirati dio oštećenih kolnika nerazvrstanih 
cesta. 
Krajem prošle godine na području Grada sanirano je devet 
divljih deponija, a vrijednost izvedenih radova iznosila je 
29.750,00 kuna. Dvije lokacije sanirane su uz staru cestu 
Križišće – Plase, na šumskom putu Bobuši u blizini trase 
naftovoda saniran je jedan deponij, tri lokacije sanirane su 
uz staru cestu Kraljevica – Šmrika, dvije lokacije na cesti 
Kraljevica – Krčki most, te je sanirano odlagalište uz južnu 
stranu autobusnog ugibališta Grmani. 

Ulagalo se i u rješavanje problema oborinske odvodnje. 
Na spoju ulice Vršina sa državnom cestom D8, očišćeno je 
11 metara linijske rešetke u kojoj se nakupilo pješčanog i 
kamenog materijala. U ulici Kalina izvedeno je novo

armirano betonsko okno i položena cijev za spoj na javnu 
kanalizaciju, a vrijednost radova iznosila je 30.660,00 kuna.

Od ostalih radova izdvojiti ćemo neka kao što je zamjena 
dotrajalih letvi na parkovnim klupama u Šmriki, Bakarcu i 
Križišću a ukupna vrijednost radova bila je 10.500,00 kuna. 

Aktivnosti Vlastitog pogona u proteklom razdoblju bile su usmjerene na veće i manje 
komunalne zahvate na području Grada Kraljevice. Svaki, pa i mali zahvat komunalne naravi 
važan je, posebno ako našim građanima čini život lakšim.

Uređenje staza - groblje Kraljevica

Divlji deponij

Križišće - farbanje ograda



Obavijest posjednicima kućnih 
ljubimaca

Tekst: Antonio Linić

Obavještavamo naše mještane, koji posjeduju kućne 
ljubimce, a osobito posjednike pasa, da je krajem 
prošle godine donesen novi Zakon o životinjama 
koji propisuje niz odredbi kojih se posjednici (svaka 
pravna ili fizička osoba koja je kao vlasnik, korisnik ili 
skrbnik stalno ili privremeno odgovorna za zdravlje 
i dobrobit životinje) moraju pridržavati. Među 
bitnijim izdvajamo: nenapuštanje – zabranjeno 
je napuštanje životinje, uvjeti držanja kućnih 
ljubimaca – propisuju ih za svoje područje svaki 
grad, odnosno općina, kontrolu razmnožavanja – 
vlasnici moraju zbrinuti mladunčad vlastitih kućnih 
ljubimaca, u suprotnom snose troškove njihova 
zbrinjavanja i sterilizacije, obavezno mikročipiranje 
– svi psi moraju biti označeni mikročipom najkasnije 
90 dana od dana štenjenja te moraju biti upisani u 
Upisnik kućnih ljubimaca, u suprotnom vlasnicima 
prijete novčane kazne.

Nadzor provedbe obveznog mikročipiranja pasa 
moraju provesti gradovi i općine u zakonskom 
roku do kraja lipnja ove godine. Grad Kraljevica u 
postupku je izrade nove odluke o uvjetima i načinu 
držanja kućnih ljubimaca koja će biti usklađena sa 
novim zakonom. Stoga se mole posjednici pasa koji 
još nisu izvršili mikročipiranje, da to učine čim prije 
kako bi izbjegli plaćanje visokih kazni.

Obavijest posjednicima kućnih ljubimaca
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Plan gospodarenja 
otpadom Grada 
Kraljevice za razdoblje 
2017.– 2022.
Tekst: Romina Tomasini Vujnović

Dana 12. veljače 2018. godine na sjednici 
Gradskog vijeća donesen je Plan gospodarenja 
otpadom Grada Kraljevice za razdoblje 2017. 
– 2022. godine. Plan gospodarenja otpadom 
predstavlja temeljni dokument za planiranje i 
provedbu aktivnosti gospodarenja otpadom na 
području Grada.

Plan sadržava mjere za sprečavanje nastanka 
otpada odnosno mjerama poduzetim prije nego 
neka tvar, materijal ili proizvod postane otpad, 
u svrhu smanjenja količine otpada, uključujući 
ponovnu uporabu proizvoda i produljenje 
njihovog životnog vijeka, smanjenje negativnih 
utjecaja nastalog otpada na okoliš i ljudsko 
zdravlje te smanjenje sadržaja opasnih tvari u 
materijalima i proizvodima.

Gospodarenje otpadom je  jedan od najzahtjevnijih 
i najkompleksnijih područja zaštite okoliša. Pravni 
temelj za njegovu izradu je Zakon o održivom 
gospodarenju otpadom, čiji su osnovni ciljevi 
smanjivanje biorazgradivog opada.

Plan je prošao sve instance, uključujući i javnu 
raspravu. Provedeno je javno savjetovanje i 
uključivanje javnosti u postupak donošenja Plana 
gospodarenja otpadom. Javno savjetovanje 
je provedeno u svrhu prikupljanja informacija 
o interesima, stavovima i prijedlozima 
zainteresirane javnosti vezanim uz Plan. Tijekom 
savjetovanja nisu zaprimljene primjedbe ili 
prijedlozi na prijedlog Plana.

AktualnostiAktualnosti

Na Bakarcu je izvedeno orezivanje platana, uređene su 
zelene površine na kupalištu Oštro, te je uređena plaža 
Carovo. U Križišću, pored društvenog doma i KUD-a 
„Eugen Kumičić“, te u Kraljevici na Carovu kod ŠRK 
„Škarpina“, izvedeni su radovi na farbanju derutnih 
ograda. Novih deset betonski parkirnih elemenata (gljiva)
postavljeno je u Bakarcu uz magistralu, cestovni rubnjaci 
postavljeni su u ulici Rovina kod kućnih broja 5 i 7. Nakon 
kvara podiznog stupića na Oštru, Elmas d.o.o. iz Rijeke 
izvela je radove na zamjeni GSM bloka i bloka napajanja a 
cijena usluge iznosila je 8.350,00 kuna.

Plan gospodarenja otpadom Grada Kraljevice za razdoblje2017.– 2022.

Bakarac - orezivanje platana.



10 FrankopanFrankopanFrankopan

Tekst: Vilijana Kinkela; Fotografija: Ivan Tomić

 Tako je pisalo na pozivnici koju je Mjesni odbor 
Šmrika uputio mještankama i mještanima povodom 
obilježavanja Međunarodnog Dana žena. Organizatorice, 
Branka Srića i Vilijana Kinkela ugostile su  više od 70-tak 
žena i nekolicinu njihovih „boljih polovica“. U ambijentu 
Cafe bara „Imperia“  sve je prštalo od pozitivne energije i 
dobrog raspoloženja prisutnih koje su nakon dugo vremena 
imale priliku obilježiti ovaj praznik žena.  Sve je na ulazu 
dočekao ukusan ružičasti koktel dobrodošlice, a onda je 
gost iznenađenja, gradonačelnik Dalibor Čandrlić svim 
ženama uručio ruže i čestitao njihov dan. Uz ruže dijelile su 
se poruke dobrih želja i optimizma  koje je pripremila naša 
umirovljena učiteljica Ivanka Turina.
 Iznenađenju nije bilo kraja kada je predsjednica 
VMO Branka uz pomoć gradonačelnika razrezala 
„Hrustinjarsku pogaču“, čiji je recept sama osmislila pa je 
„izazvala na dvoboj“  obitelj Peranić, koja uz spomenuti cafe 
bar ima ugostiteljski objekt u čijoj ponudi nude „Šmričku 
pogaču“ a prisutni su mogli degustirati oba kulinarska 
uratka. Nismo doznali koja pogača je bila bolja, ali smo 
sigurni da sada i Šmrika ima pogače „za prsti polizat“.
 Mjesni odbor Šmrika za svaku aktivnost kojom 
okuplja mještane ima i humanitarnu poruku, prikupljanje 
sredstava za društvene institucije ili pojedince kojima je 
pomoć najpotrebnija. Ovom prilikom su se dobrovoljni 

prilozi od tombole, u kojoj je svaki broj bio dobitni, 
namijenili za kupnju  medicinskog instrumenta za potrebe 
Ambulante Doma zdravlja u Kraljevici. Tombola je bila 
razgrabljena u svega nekoliko minuta i cilj je ostvaren!
 Večer je odmicala uz mnoštvo slasnih šarenih 
kolačića, smijeha i pošalica  a vrhunac je dostignut kad je 
zasvirao „Viva“ band. Plesni podij je bio pretijesan  za veselo 
društvo koje se uz pjesmu i ples zabavljalo do dugo u noć. 
Šmričkinje su osim zgoditaka na tomboli s osmijehom 
ponijele kući pregršt zadovoljstva i optimizma uz poruku: 
„Bilo nan je prelipo, mogal bi 8. mart bit i par puti na leto!“
 Zahvaljujemo Gradu Kraljevici i Cafe baru 
„Imperia“ na pomoći u organizaciji ovog nezaboravnog 
druženja koje ćemo, vjerujemo ponoviti i „k letu“.

Sih ki nose brhani i brageše, divojke, žene, none i njihovih muških pozivamo sobotu, 
10.03.2018. va kafe bar „Imperia“ na druženje povodom Dana žena. Parićali smo rožice, 
koktel dobrodošlice, kolači, humanitarnu tombolu (saka dobiva) i gosta iznenađenja. Ulaz je 
slobodan. Si ćemo bit tamo i čekamo vas!

Proslava Dana žena

Proslava Dana žena



Najava akcije 
darivanja krvi

Društvo DDK Grada i Brodogradilišta 
Kraljevica u 2018. godini organizira 
akcije darivanja krvi prema slijedećem 
planu:

21. travnja 2018.

21. srpnja 2018.

20. listopada 2018.

Akcije će se održati u prostorijama 
Hotela Kraljevica od 8:00 do 12:00 
sati. 

Pozivamo darivatelje krvi i sve koji to 
žele postati da se odazovu akcijama i 
daruju ono najvrijednije – krv!
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Prezentacija Projekta okoliša 
dvorca Nova Kraljevica 
Frankopan
Tekst i fotografija: Ranko Frka

U Gradskoj vijećnici Grada Kraljevice 7. 
ožujka 2018. godine održana je prezentacija 
projekta uređenja okoliša dvorca Nova 
Kraljevica. Izrađivači projekta su prof. 
Krešimir Rogina, ovlašteni arhitekt i 
Francois Vahe, krajobrazni arhitekt iz R 
INOVACIJE d.o.o., Zagreb. 

Na predstavljanju su prisustvovali predstavnici 
Primorsko-goranske županije (nositelji projekta 
Putovima Frankopana), Grada Kraljevice, 
vijećnici te predstavnici udruge ‘’Stol’’ iz 
Kraljevice. Projektom će se osmisliti rješenje 
oblikovanja neposrednog okoliša dvorca uz 
primjenu adekvatnih arhitektonskih rješenja. 
Projekt predviđa izradu novih i uređenje 
postojećih ogradnih zidova, postavljanje info 
punktova za posjetitelje, uređenje pješačkih 
staza, pristupnog puta za osobe s invaliditetom, 
postavljanje ambijentalne rasvjete, sadnju i 
uređenje zelenila, popločenje tradicionalnim 
materijalima. Vrijedi spomenuti da je uređenje 
okoliša dvorca samo dio budućih ulaganja 
u kulturno naslijeđe obitelji Frankopan, a 
financira se iz Strukturnih fondova - Europskog 
fonda za regionalni razvoj – Operativni program 
Konkurentnost i kohezija.  

Prezentacija Projekta okoliša dvorca Nova Kraljevica FrankopanProjekti
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Mjere aktivne socijalne politike 
u Gradu Kraljevici  vidljive su po 
osiguravanju brige za svoje stare, 
nemoćne i potrebite građane. U okviru 
projekta Javnih radova Hrvatskog 
zavoda za zapošljavanje (HZZ), Grad 
Kraljevica prijavio se na Program 
sufinanciranja zapošljavanja u javnom 
radu s projektom „Obraz – obrazovanje 
i zapošljavanje“ te su nam odobrena 
sredstva za zapošljavanje jedne 
gerontodomaćice.

Stručne službe Grada Kraljevice u 
suradnji s Socijalnim vijećem Grada 
Kraljevice, liječničkim ordinacijama 
opće medicine i patronažnom 
službom, detektirale su razinu potrebe 
za navedenom uslugom na području 
Grada Kraljevice i pružile pomoć u 
povezivanju odabrane kandidatkinje s 
domaćinstvima koja će biti uključena u 
projekt.

Projekt Grada Kraljevice pod nazivom 
„Obraz – obrazovanje i zapošljavanje“ 
trajati će devet mjeseci i s mogućnošću 
produljenja, ovisno o interesu. 6 
mjeseci gerontodomaćica će raditi 
puno radno vrijeme, a 3 mjeseca 
polovicu radno vremena, međutim 
ista će se u navedenom razdoblju 

osposobiti za posao gerontodomaćice. 
Program je verificiran od Ministarstva 
znanosti obrazovanja i sporta te svi koji 
uspješno završe edukaciju dobivaju 
uvjerenje o osposobljenosti koje se 
upisuje u radnu knjižicu. Troškove 
plaća i doprinosa za osobe zaposlenu 
putem ove mjere u cijelosti snosi HZZ.

U Gradu Kraljevici je u skladu s 
prepoznatim potrebama za sada 
zaposlena jedna gerontodomaćica 
koja će obilaziti i skrbiti o 5-10 
staračkih domaćinstva na području 
Grada i obavljati poslove dostave 
namirnica, lijekova, pripreme obroka, 
organiziranja prehrane, plaćanju 
računa, pomoći u socijalnoj integraciji 
i ostvarivanju raznih prava, pružanju 
psihosocijalne podrške korisnicima 
kroz razgovor i druženje te pomagati u 
različitim socijalnim aktivnostima.

Projektom se želi utjecati na kvalitetu 
života korisnika osoba starije 
životne dobi i potrebitih osoba kroz 
izvaninstitucionalne oblike skrbi 
u lokalnoj zajednici, te umanjiti 
socijalnu isključenost uz poticanje 
međugeneracijske solidarnosti na 
području lokalne zajednice. Međutim 
cilj nam je i zapošljavanje žena s 
najviše završenim srednjoškolskim 
obrazovanjem, odnosno dugotrajno 
nezaposlenih žena. Žene su u 
nepovoljnom položaju na tržištu rada, 
a posebice žene starije od 50 godina. 
Cilj je poboljšati socio-ekonomske 

Grad Kraljevica osigurava 
svakodnevnu skrb svojim 
najstarijim građanima
Tekst: Ana Prodan Mogorović

Zaposlena gerontodomaćica na području Grada nastojat će olakšati dnevne životne potrebe 
našim najstarijim građanima. 

Zaposlena gerontodomaćica 

Osim mjera aktivne 
socijalne politike ove 
godine pojačane su i 
pronatalitetne mjere. 
Sredstva naknade za 
novorođenu djecu od ove 
godine biti će u iznosu od 
1.500,00 kuna. 

Osim povećanih naknada 
za bebe, roditelje 
školaraca razveselit će 
vijest da su u usvojenom 
Proračunu za 2018. godinu 
predviđena i sredstva 
za kupnju udžbenika za 
osnovnu školu, a Grad 
će financirati i nabavku 
Interaktvnih ploča kojima 
će se povećati standard 
opremljenosti i kvaliteta 
sadržaja u Osnovnoj školi 
Kraljevica.

uvjete žena u nepovoljnom položaju na 
području Grada Kraljevice njihovim 
uključivanjem na javnim radovima, 
osposobljavanjem te razvojem novih 
vještina.
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Projekti

Tekst: Igor Konjević

Gradonačelnik Kraljevice Dalibor Čandrlić i direktor 
Tetide d.o.o. Simon Ferjuc potpisali su u siječnju 2018. 
godine Ugovor o suradnji za pripremu projekta na natječaj 
Ministarstva graditeljstva i prostornog uređenja – Energetska 
obnova i korištenje obnovljivih izvora energije u zgradama 
javnog sektora.  

Stručnjaci Tetide analizirat će potrebe Grada, te izraditi 
sve nužne podloge kao i prijavu na natječaj. Sam natječaj 
predviđa sufinanciranje projektne dokumentacije i 
konkretnu energetsku obnovu, a kako bi se uštedilo na 
troškovima redovnog održavanja obnovit će se Dom kulture 
i sporta u Kraljevici. 

„Općine i gradovi u Hrvatskoj imaju veliku mogućnost 
razvoja kroz različite fondove Europske unije. To je dobar 
način da se strateški razmišlja o razvoju. Uz ovaj natječaj koji 
će omogućiti znatnu uštedu za energente preporučujemo 
jedinicama lokalne i regionalne samouprave prijavu na još 
nekoliko javnih poziva. To se u ovom trenutku odnosi na 
sufinanciranje infrastrukture u poduzetničkim zonama 
i modernizacija javne rasvjete. Tim Tetide ima također 
u svojoj ponudi i analizu razvojnih planova te pomaže u 
oblikovanju strategija koje su učinkovite i ostvarive.“ rekao 
je tom prilikom direktor Tetide Simon Ferjuc.

„Uvidom u proračune iz prethodnih godina vidljivo je da 
se planirana energetska obnova Doma kulture i sporta 
prebacuje iz godine u godinu bez da se po tome išta 

napravilo. S obzirom na postojeće stanje Doma, na činjenicu 
da se pročelje nikada i nije uredilo smatram da po tome 
moramo nešto konkretno napraviti. Energetskom obnovom 
ćemo osim vizualne komponente, dobiti i egzaktni učinak na 
uštedi energije i stoga ovaj projekt ima smisla u potpunosti. 
Grad Kraljevica do današnjeg dana nije “povukao“ niti 
jedne kune sredstava iz EU fondova i vrijeme je da se krene 
s konkretnim potezima. S obzirom na reference “Tetide“ 
i znanja koje posjeduju očekujem konkretne operativne 
rezultate na ovom projektu, a potom ukoliko suradnja bude 
obostrano zadovoljavajuća i na budućim projektima koji nas 
očekuju.“ – zaključio je gradonačelnik Kraljevice Dalibor 
Čandrlić.   

Kroz energetsku učinkovitost do uštede, 
Dom kulture i sporta u Kraljevici

Kroz energetsku učinkovitost do uštede
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“Ulaganje u luke i lučku infrastrukturu je jako bitno 
pogotovo ovdje u primorskim krajevima gdje su ljudi uvijek 
živjeli uz more i od mora. Veseli me što realizacijom ovakvih 
projekata domaćem stanovništvu rješavamo pitanje veza i 
uvodimo red u luke, ali i rješavamo veliki problem divljih 
vezova. Mislim da je ovo novi početak za Kraljevicu. Grad 
treba ovakva ulaganja”, poručio je ministar mora, prometa i 
infrastrukture Oleg Butković.

 U sklopu izgradnje lučkog bazena Carovo planira se 
izgradnja arimirano-betonskih pasarela kojima bi se 
zamijenila izvedena divlja izgradnja improviziranih i vrlo 
opasnih mulića koji su u katastrofalnom stanju i koji će se 
ukloniti. Novo planirane pasarele približno će pratiti liniju 
danas privezanih plovila u uvali. Ukupno se gradi 5 pasarela 
ukupne dužine 282 m i površine 1.102,10m2 te dvjestotinjak 
novih vezova. Predviđen je privez plovila s vanjske 
strane pasarela i s mogućnošću priveza manjih plovila s 

unutarnje strane. Izgradnjom bi se dobili i novi vezovi za 
nove korisnike. Sve pasarele su prilagođene invalidnim 
osobama. Ukupna vrijednost projekta je 7.300.000,00 kuna. 
Ministarstvo sufinancira projekt u 2018. godini s iznosom 
od 3.000.000,00 kuna, a Županija je osigurala sredstva u 
iznosu od 560.000,00 kuna te Grad Kraljevica 250.000,00 
kuna.

“Luka Carovo je velik i značajan projekt za sve građane 
grada Kraljevice. Ova investicija će teško biti gospodarski 
opravdana, ali je značajan projekt za sve stanovnike Kraljevice 
jer nama koji živimo uz more imati vez je značajnije 
od mjesta gdje ćemo smjestiti automobil”, zaključila je 
zamjenica primorsko- goranskog župana Marina Medarić.

“Lučki bazen Carovo trenutno je u katastrofalnom stanju 
i uređenje je neophodno, prvenstveno zbog sigurnosti 
korisnika vezova. Uz to na taj ćemo način povećati broj 
vezova pa se nadam da ćemo time smanjiti listu čekanja na 

Nova slika Kraljevice 
Svečano potpisani Ugovori o sufinanciranju 
izgradnje komunalnih vezova

Svečanim potpisivanjem ugovora o sufinanciranju izgradnje komunalnih vezova u luci Carovo 
krenulo se u realizaciju kapitalnog projekta vrijednog sedam milijuna i tristo tisuća kuna. 
Ugovore su u kraljevičkoj Gradskoj vijećnici potpisali Ministar mora, prometa i infrastrukture 
Oleg Butković, ravnateljica ŽLU Bakar- Kraljevica- Kostrena Dijana Mihaljević i zamjenica 
Primorsko- goranskog župana Marina Medarić.

Nova slika Kraljevice



Gradonačelnik Dalibor Čandrlić je zaokružio cijelu priču 
naglasivši važnost donošenja UPU uvale Črišnjeva bez kojeg 
bi se neki izgrađeni objekti morali u budućnosti uklanjati.

Također je upozorio i na važnost očuvanja tipologije gradnje 
ribarskih kućica koje bi trebale cijeloj zoni obuhvata ne samo 
očuvati nego i dodatno podignuti vizualni identitet uvale 
Črišnjeva. Istaknuo je jasno razliku između želja pojedinaca 
i realnih okvira kojih se nositelj i izvođač Plana moraju 
držati da bi se našla zdrava ravnoteža između zadovoljavanja 
javnog i privatnog interesa.

Tekst i fotografija: Marijan Alaniz

7. ožujka 2018. godine u Domu “Ivica Turina” u Šmriki 
održalo se javno izlaganje UPU Uvale Črišnjeva. U ime 
nositelja izrade Urbanističkog plana prisustvovali su 
gradonačelnik Dalibor Čandrlić, pročelnik Upravnog odjela 
za održivi razvoj Ivan Jerčinović, samostalni upravni referent 
za prostorno planiranje i razvoj Ranko Frka, viša savjetnica 
za prostorno planiranje i razvoj Marijan Alaniz te izrađivači 
Plana Bojan Bilić, ovlašteni arhitekt i Ana Đurđa-Kuga 
dipl.ing.arh. iz projektnog ureda PLAN 21, Ravnateljica 
Županijske lučke uprave Bakar-Kraljevica-Kostrena Dijana 
Mihaljević i 25 zainteresiranih građana uglavnom iz naselja 
Šmrika.

Raspravu je u ime nositelja izrade Plana pozdravnim 
kratkim uvodom otvorio gradonačelnik Grada Kraljevice 
u kojem je pozvao sve prisutne da se priključe raspravi 
svojim viđenjima, prijedlozima i sugestijama. Ravnateljica 
Županijske lučke uprave je istaknula kako će se Planom 
sačuvati pozicija komunalnih vezova kao prioritetnim, a 
dodatno obogatiti nautičkim dijelom koji se planira kao 
sezonski sadržaj. U diskusiji je sudjelovalo nekolicina 
građana s kritikama, prijedlozima i upitima na koje su 
konkretnije naizmjence odgovarali nositelji i izvođači Plana. 

Istaknuta je važnost očuvanja “duha uvale Črišnjeva” koje se 
temelji na tradiciji ribarstva i kao takvo treba biti sačuvano, 
ali i otvoriti novim trendovima u oblikovanju prostora 
sličnog karaktera.

Javno izlaganje Urbanističkog plana 
uređenja Uvale Črišnjeva

Javno izlaganje Urbanističkog plana uređenja Uvale Črišnjeva
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komunalne vezove”, naglasila je ravnateljica ŽLU 
Bakar- Kraljevica- Kostrena Dijana Mihaljević

 “Ovo je veliki dan za Kraljevicu. Lučica Carovo 
je jedan od velikih, strateških projekata, koje 
ćemo odraditi u narednom razdoblju. U 
neposrednoj blizini je i Dvorac Frankopan, koji 
također uređujemo u suradnji sa županijom i 
ministarstvom, tako da će cijela slika zapadnog 
dijela Kraljevice krajem 2019. biti potpuno 
nova i tome se radujem”, poručio je kraljevički 
gradonačelnik Dalibor Čandrlić, zahvalivši na 
podršci ministarstvu i PGŽ.

Projekti
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Osnovnu školu Kraljevica ove godine čeka veliko 

uređenje. Možete li nam reći o čemu se radi?

Veliko uređenje škole, koje svi s nestrpljenjem iščekujemo, 
obuhvatit će kompletno vanjsko uređenje matične škole. 
Točnije, na školskoj zgradi napravit će se fasada i promijeniti 
čitava stolarija. Vrijednost radova je 3,5 milijuna kuna. Od 
ukupnog iznosa Grad Kraljevica osigurao je 500.000,00 
kuna, a ostatak financira Županija, kao osnivač ustanove, te 
Fond za energetsku učinkovitost. Planirani početak radova 
je u proljeće, a obaveza završetka je u roku 18 mjeseci od 
dana potpisivanja ugovora o sufinanciranju. 

Međutim, to nisu svi radovi koji nas očekuju ove godine. U 
matičnoj školi uredit ćemo i novu učionicu za informatiku, 
koja će sljedeće školske godine postati obavezan predmet u 
5. i 6. razredu. Područne škole dobit će nove prozore, a u 
Područnoj školi Šmrika renovirat će se i kuhinja.  

Vidimo da se, u skladu s potrebama i mogućnostima, 

ulaže i u područne škole. Znači li to da vjerujete kako 

će one opstati usprkos sve manjem broju učenika 

koji se u njih upisuje?

Osnovnu školu Kraljevica čine matična škola, Područna 
škola Šmrika i Područna škola Križišće, i sve su važne. 
Osobno, oduvijek sam se trudio ulagati u područne škole 
i boriti za njihov opstanak jer smatram da su upravo one 
bitne za opstojnost mjesta. Vjerujem u lijepu budućnost 
naših područnih škola. 

Razgovor vodila: Iva Fabris Jokić

Osnovna škola Kraljevica već duže vrijeme nije imala velike infrastrukturne radove. No, ove 
godine čeka je velika obnova. O nadolazećim radovima i planovima škole razgovarali smo s 
ravnateljem g. Zrinkom Tijanom, prof. 

Velika obnova Osnovne 
škole Kraljevica

Velika obnova Osnovne škole Kraljevica

Područna škola Križišće
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Intervju

Brojna djeca iz Šmrike i Križišća upisuju se u matičnu 

školu zbog produženog boravka koji je organiziran 

u Kraljevici, a i za mnoge roditelje iz Kraljevice on 

je spas s obzirom na njihovo radno vrijeme. Jeste li 

zadovoljni kako je organiziran i hoće li se povećavati 

broj mjesta u produženom boravku? 

Istina, tijekom posljednjih godina u matičnoj je školi 
primjetan povećan broj prvašića iz Šmrike i Križišća, upravo 
zbog mogućnosti upisa u produženi boravak. Zahvaljujući 
Gradu, koji financira sve troškove djelatnica produženog 
boravka, ove smo godine otvorili još jednu grupu. Tako da, 
za sada, imamo mjesta za sve zainteresirane. No, želja nam 
je otvoriti produženi boravak i u Područnoj školi Šmrika. 
Nadamo se da ćemo to uspjeti realizirati u dogledno vrijeme. 
Naravno, uz pomoć Grada jer škola nema sredstva. 

Jeste li zadovoljni suradnjom s Gradom? 

Jako sam zadovoljan. Grad nam zaista puno pomaže. Bez te 
pomoći puno toga u školi ne bi bilo ostvareno. Kao što sam 
već spomenuo, Grad će ove godine financirati zaista veliku 
obnovu škole. Također, povećao je sredstva za financiranje 
produženog boravka i omogućio izvođenje nastave 
informatike od 1. do 4. razreda. Uz to, financira i logopedicu 
koja dva puta tjedno radi s našim učenicima. Ne smijemo 
zaboraviti da je Grad ove školske godine financirao i nabavu 
novih udžbenika za sve učenike, što je, vjerujem, bila velika 
pomoć svim roditeljima. Susretljivi su i na raspolaganju za 
većinu naših potreba i upita. Evo, nedavno smo, zahvaljujući 
Gradu, kupili tri „pametne ploče“. 

Inače, Grad je posebno osjetljiv kad je 
riječ o potrebama učenika koji dolaze 
iz obitelji slabijega imovinskog statusa, 
kojima često sufinancira i terensku 
nastavu, izlete i ekskurzije. Uistinu, 
mogu samo reći da se nadam da će se 
takva suradnja škole i Grada nastaviti.

Kad smo se već dotakli Informatike... 

U medijima se puno govori 

o uvođenju Informatike kao 

obaveznog predmeta, ali i čitavoj 

kurikularnoj reformi. Što je s time? 

Zna li se kada i kako se s tim planira 

započeti? 

U planu je cjelovita kurikularna 
reforma koja bi slijedila hrvatsku 
Strategiju razvoja obrazovanja, 

znanosti i tehnologije. Ministarstvo znanosti i obrazovanja 
nedavno je raspisalo Javni poziv za podnošenje zahtjeva 
osnovnih i srednjih škola za izvođenje eksperimentalnoga 
programa „Škola za život“. Njime se u 3 - 5 % osnovnih i 
srednjih škola, sa sljedećom školskom godinom, započinje 
eksperimentalno provođenje novih kurikuluma i korištenje 
kreativnijih nastavnih metoda i oblika rada, a sve s ciljem 
unapređenja i osuvremenjivanja odgojno-obrazovnog 
sustava. Eksperimentalni program provodit će se u 1. i 5. 
razredu osnovne škole u svim nastavnim predmetima, dok 
će u 7. razredu biti uključeni programi Biologije, Kemije i 
Fizike.  

Nakon razmatranja programa, naša se škola prijavila na 
poziv Ministarstva i sada čekamo rezultate. Voljeli bismo 
biti među tri odabrane škole iz Županije jer smatramo da 
nam je to izvrsna prilika da, uz sustavnu potporu i pomoć, 
polako krenemo s provođenjem novih programa koji imaju 
cilj povećati kvalitetu odgoja i obrazovanja.  Naša je škola 
oduvijek ulagala značajan trud i sredstva kako bismo to 
postigli, na zadovoljstvo svih naših učenika, njihovih 
roditelja i svih djelatnika škole. U sklopu programa „Škola 
za život“ planirana su i sredstva za opremanje škola te 
stručno usavršavanje učitelja i nastavnika za provedbu 
eksperimentalnoga programa, što je, također, izvrsna 
prilika. Smatram da ju trebamo iskoristiti na najbolji način. 
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Tekst i slike: Dalmont d.o.o.

Uz brojne uzvanike svečanosti primopredaje 
novog trajekta Rapske plovidbe “Četiri 
zvonika”, vrijednog 60 milijuna kuna, 
prisustvovala je i predsjednica Republike 
Hrvatske Kolinda Grabar- Kitarović.

Nakon tehničke primopredaje u  petak 16. veljače 2018. 
godine u Luci posebne namjene brodogradilište Kraljevica 
održana je svečana primopredaja trajekta „ Četiri zvonika“. 
Brodograditelj Dalmont d.o.o. predao je brodaru Rapskoj 
plovidbi d.d.  trajekt izgrađen  sukladno ugovorenom  roku, 
duljine preko svega 79,00 m, širine 17,50 m, max. brzina 
broda 12,52 čvora, bruto tonaža  2087 BRT. Brod je tipa 
RO-RO putnički  brod, predviđen  za ravnopravnu plovidbu 
u oba smjera („ double ended“), ima otvorenu garažu na 
glavnoj palubi  te pramčanu i krmenu rampu za ukrcaj /
iskrcaj vozila i putnika. Ukupni kapacitet osoba na brodu 
je  604 osobe, o čega 7 članova posade. Kapacitet vozila je 
99 osobnih automobila.  Porivni strojevi  4X Cummins Qsk 
19 M -447kW /1800 rpm, propulzori 4x Veth Z-drive Type 
VZ 550 .

Ono što su zamislili projektanti riječke tvrtke Navis Consult 
d.o.o., a radioničku dokumentaciju Havyard d.o.o. također 
iz Rijeke u djelo su pretvorili kraljevički Dalmont i njegovi 
koopera

Kuma trajekta bila je predsjednica Republike Hrvatske 
Kolinda Grabar Kitarović. Centralni čin samog događaja 
bilo je otkrivanje ploče sa imenom broda uz popratne riječi: 
„Brode dajem ti ime Četiri zvonika, tebi i tvojoj posadi želim 
mirno more i sigurnu plovidbu.“. U svom prigodnom govoru 
predsjednica je kazala kako brodograđevna djelatnost i 
danas predstavlja istaknuti i nezaobilazni segment hrvatskog 
gospodarstva.

Svečanost krštenja i
primopredaje trajekta

“Četiri zvonika”

Svečanost krštenja i primopredaje trajekta “Četiri zvonika”
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Gospodarstvo & turizam

Predsjednica Grabar-Kitarović je spomenula i kako je 
„Dalmont“ nastavio brodograđevnu djelatnost u Kraljevici, 
kako je u njemu zaposleno 155 ljudi, a radi još 50-ak 
kooperanata, te je Rapskoj plovidbi čestitala 55. godinu 
postojanja.

Brojni uzvanici iz ministarstva, regionalne i lokalne 
samouprave,  pomorstva  i  gospodarstva okupili su se na 
svečanosti. Svoje pozdravne govore  uputili su Ministar 
mora prometa i infrastrukture Oleg Butković, zamjenica 
župana Primorsko – goranske županije Marina  Medarić, 
gradonačelnik Grada Kraljevice Dalibor Čandrlić te 
Gradonačelnik Grada Raba Nikola Grgurić.

Svi uvaženi govornici složili su se da je ovaj projekt primjer 
da se u hrvatskom brodogradilištu za hrvatskog brodara 
može uspješno izgraditi brod!

Najzaslužniji za realizaciju projekta ipak su domaćini ove 
svečanosti Ivan Ivić predsjednik uprave  brodogradilišta 
Dalmont d.o.o., te  Dragan Andrić, direktor Rapske plovidbe 
d.d.

Ivan Ivić predsjednik uprave brodogradilišta Dalmont 
d.o.o. u svom pozdravnom govoru naglasio je kako je 
ovo prva novogradnja od listopada 2014. godine kada je 
Dalmont preuzeo koncesiju nad Lukom posebne namjene 
– brodogradilište Kraljevica. Upravo je  tada u planovima 
i strategijama Dalmonta bila izgradnja upravo ovakvih 
brodova, s ponosom danas možemo reći da smo u tome 
i uspjeli. Međutim jednako tako pozvao je sve suradnike, 
podizvođače te prisutne osobe iz političkog i gospodarskog 
života, posebice one iz brodogradnje i pomorstva da 
nastave pružati podršku malom brodogradilištu sa velikim 
ciljevima.

Dragan Andrić, direktor Rapske plovidbe d.d. kao 
dugogodišnji direktor iste, u svom srčanom govoru naglasio 
je kako je otočni čovjek najveće bogatstvo otoka. Rapska 
plovidba je otočna tvrtka u vlasništvu otočana, trajekt „ 
Četiri zvonika“  je deseti trajekt koji Rapska plovidba d.d.  
na svom razvojnom putu dugom 55 godina  nabavljala ili 
izgradila  za održavanje trajektne linije kopno otok Rab.  U 
tom razdoblju prevezeno je u oba pravca 9 milijuna  vozila 
i gotovo 31 milijun putnika. Posljednjih nekoliko godina 
Rapska plovidba zapošljava  u prosjeku 55 djelatnika, od 
čega su 39 pomorci.

“Danas smo u našem gradu ugostili predsjednicu Republike 
Hrvatske gospođu Kolindu Grabar Kitarović, danas je naš 
grad predao Rabljanima brod, a brod je život, za moje 
prijatelje s Raba pravi život, brodovi su kao ljudi. Danas je 
lijepo bilo biti gradonačelnik Kraljevice, svaki je dan lijepo, 
ali danas posebice. Bitno je usuditi se sanjati, vjerovati, 
imati vizije i hrabrosti. Kada počneš razvijati svoje talente 
i dijeliti ih sve se posloži i tada sve se može, tada se događa 
čarolija. Hvala škveranima, Vi ste ponos ovoga grada”, rekao 
je Čandrlić

Svečanost su uveličala djeca iz dječjeg vrtića „Pahuljica “sa 
otoka Raba u narodnim nošnjama otoka,  predsjednici su  
poklonili  sliku koju su sami nacrtali, te Rapski samostreličari 
u svojim tradicijskim odorama.

Trajekt „Četiri zvonika“ naziv je dobio po četiri zvonika 
smještena u staroj rapskoj gradskoj jezgri. Povezivat će 
Mišnjak na Rabu i Stinicu, na liniji za koju je Rapska 
plovidba dobila desetogodišnju koncesiju.
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Ove je godine dvorac  Frankopan 
prvi put dobio svoje adventsko ruho, 
adventski sjaj, ali i atmosferu, ma 
koliko sam po sebi bio atmosferičan. 
Izuzev toga, Turistička zajednica 
Grada Kraljevice iznjedrila je time 
prvi advent koji promovira hrvatsku 
kulturnu baštinu, dajući važnost 
Frankopanima kao najvećem i 
najpoznatijem hrvatskom rodu. 
Zagreb možda ima najljepši advent 
u Europi, ali ovakvu kulisu sigurno 
nema. Ovaj dvorac je prekrasan.  
Projekt je krenuo polako s jednim 
vikendom, ali koliko vidim nećemo na 
tome stati – najavio je na svečanosti 
otvorenja ovog posebnog adventa 
kraljevički gradonačelnik Dalibor 
Čandrlić. Projekt je osmišljen kroz 
ponudu kolača, rukotvorina, OPG 
proizvoda baziranih na tradiciji 
kraljevičkoga kraja i cijelokupnog 
riječkog prstena. Uz prodaju kolača 
predviđen je bio i bogati vizualni i 
akustični program.
Cilj ovog projekta je stvaranje 
posebnoga ugođaja adventa kroz 
raspon različitih mirisa, okusa 
i zvukova, a to je i realizirano. 
Također, cijela manifestacija bila 
je popraćena umjetničkim djelima 
kraljevičkih slikara te koncertnim 
izvedbama kulturno umjetničkih 
društava s područja Kraljevice. Brojni 
su posjetitelji na ovome adventu 
kušali slastice Hotela Internacional, 
Toš slastičarne iz Crikvenice, 
Kolače Pekare Perec, Slastičarne 
Centar iz Kraljevice, a mogli kupiti 
rukotvorine izrađene od stakla na 
tradicionalan način, nakit bračkog 
kamena, proizvode poput meda, suhih 
smokava, ajvara, te ostale delicije iz 

domaće radinosti. Uz slatke delicije 
u ponudi su bile i kobasice i kuhano 
vino Konobe Fran Krsto Frankopan. 
Na adventu je bilo i sladoleda „RUD“ 
koji je za sve posjetitelje bio besplatan. 
Advent su popratili zborovi HGD 
Zvijezda Danica, KUD Lanterna i 
KUD Eugen Kumičić. Na adventu 
je nastupala i Klapa Kaštadi i Duo 
Vintage. Također na adventu je 
nastupala i plesna skupina Dance 
Queen koja bilježi brojne uspjehe 
na međunarodnim natjecanjima. 
Svakako treba pohvaliti i Bakarsku 
stražu i kraljevičke Mesopustare koji 
su svojom glazbom uveličali otvaranje 
ovog jedinstvenog adventa. Uz sve 
to, kao važni gosti bili su i knezovi i 
kneginje iz udruge Krčkih Knezova 
Frankopana. Kraljevica je imala čast 
prisustvovati Jam sessionu, odnosno 
glazbenom performansu na kojemu 
su mladi glazbenici iz Kraljevice 
improvizacijama stvarali odličan 
glazbeni štimung. 
Glavni organizator Adventa u 
Frankopanu bila je Turistička 
zajednica Grada Kraljevice u suradnji 

s Gradom Kraljevica. 
Turistička zajednica Grada Kraljevice 
u suradnji s Gradom Kraljevica 
priprema program za nadolazeću 
ljetnu sezonu uz brojna događanja 
kao što su Kraljevička regata krstaša 
i simulacija tradicionalnog tunolova 
„Tira,tira“ te ostala iznenađenja. 
Cilj nam je ponuditi kvalitetne 
sadržaje domaćoj, ali i stranoj publici. 
Zabavnim programom oplemenit 
ćemo kulturni sadržaj i time 
zaokružiti Kraljevačko kulturno leto.
Turistička zajednica Grada Kraljevice 
sudjelovala je na brojnim sajmovima 
u Bratislavi, Budimpešti i Pragu na 
kojima se zabilježio dobar booking 
smještaja za turističko naselje Uvala 
Scott i kamp „Oštro“. Plaže Oštro, 
Bakarac i Uvala Scott, plasirane 
su na web stranicama Turističke 
agencije „Adragate“ koje su uz tekst 
na 13 jezika dobar promo plasman 
za turističku promociju Kraljevice. 
Radimo na izradi novog turističkog 
planu gradu te na uređenju šetnica. 
Uz grupaciju turističkih zajednica 
riječkog prstena, Kraljevica radi 

Iz rada Turističke zajednice 
Grada Kraljevice

Iz rada Turističke zajednice Grada Kralejvice

Tekst: Linda Petrović

Turistička zajednica Grada Kraljevice u suradnji s Gradom Kraljevica priprema program za 
nadolazeću ljetnu sezonu uz brojna događanja. Kvalitetnim zabavnim programom oplemeniti 
ćemo kulturni sadržaj i time zaokružiti Kraljevačko kulturno leto.
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na uvođenju mobilnih aplikacija 
za bicikliste, novim brošurama 
gastro vodiča, sudjeluje u realizaciji 
projekata vezanog uz sustav za 
promociju destinacije (klastera TZ 
riječkog prstena i Rijeke) na stranim 
tržištima putem više komunikacijskih 
kanala (omnichannel) i dopuna 
funkcionalnosti proširenja dosega 
projekta Šta DAnas? – on line i 
tiskanog kalendara subregije Rijeka 
– klastera Turističke zajednice Grada 
Kraljevice i 8 Turističkih zajednica 
riječkog prstena. Uz popunjeno 
hotelsko naselje Uvalu Scott i kamp 
Oštro, dobrim rezultatima doprinose 
i privatni iznajmljivači koji odlično 
posluju čitavo ljeto. Kraljevica je u 
rekordnoj turističkoj sezoni 2017. 
godine koja je zahvaljujući lijepom 
vremenu ušla i u jako dobru posezonu. 
Kraljevica je oduvijek bila zanimljivo 
turističko odredište kako stranim 
tako i domaćim turistima. Najviše 
stranih turista dolazi iz Slovenije, 
Njemačke, Mađarske, Poljske, Češke 
i Austrije. Mnogi Kraljevičani su 
na Kraljevičkom području izgradili 
kuće za odmor, objekte koji su s 
vremenom postali mnogo više od 
toga. Kraljevica je tako i savršeno 
mjesto za život legendarnog Miroslava 
Ćire Blaževića, vole ju i Zagrepčani 
jer im je Kraljevica na putu iz 

unutrašnjosti prvi dodir s morem, a 
kroz desetljeća ušla je trajno u srca 
mnogih stanovnika brojnih država 
srednje Europe.  Kvalitetom se ističu 
svi turistički objekti. Već niz godina 
se  prvenstveno ističu hotelijerski 
kompleks Uvala Scott i kamp Oštro, 
no ono što nas je ove godine posebno 
oduševilo je privatni smještaj.
Svi naši iznajmljivači odlično posluju, 
mogu se pohvaliti popunjenošću 
tijekom čitavog ljeta tako da je i 
zahvaljujući njima sezona uspješna.
Osvrnemo li se na poznate brojke, 
2016. godine  Kraljevicu je posjetilo 
34.560 gostiju što je bilo iznimno 
povećanje no u 2017. bilježimo još veći 
porast, preciznije  39.765 dolazaka. 
Kad su noćenja u pitanju, 2016. je 
bilo 147.402 noćenja, a 2017. 184.353. 
Razvidno je dakle kako Kraljevica 
ima iznimnu stopu rasta što treba 
pripisati dobrom radu cjelokupne 
zajednice, ponajviše dakako onom što 
permanentno čini turistička zajednica 
Grada.
Mnogo radimo na osmišljavanju 
kvalitetne ponude, kako za turiste 
tako i za domaće ljude, naše goste iz 
obližnjih gradova i općina. Jako smo 
zadovoljni činjenicom da se turizam 
širi našom općinom i izvan same 
morske obale, u Križišću primjerice 
ima niz jako dobrih objekata, vila s 
bazenima koje gosti rado odabiru za 
odmor. Ove se godine dakle očekuje 
i do 40 tisuća gostiju, a broj noćenja 
mogao bi uistinu do razine o kojoj se 
ne tako davno nije ni sanjalo. Također, 
i ne manje važno, Kraljevica se polako 
promaknula i u pravog turističkog 
lidera kad je u pitanju poslovanje 
te vrste u konglomeratu koji čine 
Rijeka te jedinice lokalne samouprave 

njezinog »prstena«. Kad 
je turizam u pitanju takva 
koordinacija turističkih 
zajednica i formalno posluje 
zajedno, pa su komparacije 
još i jednostavnije, kao 
i potrebnije. Unatoč 
dakle činjenici da je tu 
riječ o Rijeci čiji hoteli 
ravnomjerno posluju čitave 
godine, kao i o još osam 
gradova i općina, Kraljevica 

polako ide prema rezultatima koji 
će pokazati kako upravo ona čini 
četvrtinu turističkog prometa Rijeke i 
»prstena«.
Nastavit ćemo ulagati u programe, 
smještaj, promidžbu i sve što je 
važno za uspješan turistički napredak 
te ćemo zajedno s građanima koji 
iznajmljuju svoje smještajne kapacitete 
učiniti sve da nam nadolazeće godine 
donesu nove rekorde.

Gospodarstvo & turizam

Priznanje obrtnici 
Magdi Bićanić
Tekst: Ana Prodan Mogorović

Krajem  2017. godine Udruženje 
obrtnika Rijeka organiziralo 
je svečanu skupštinu u Hotelu 
Jadran, na kojoj su dodijeljena 
priznanja najzaslužnijim 
obrtnicima. 

Našoj Magdi  Bićanić na samoj 
svečanosti dodijeljena je plaketa 
Obrtničke ruke s pisanim 
priznanjem.

Iskrene čestike Magda!

Priznanje obrtnici Magdi Bićanić
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Tekst: Smiljka Ostović

Blagdan. Sreda sedamnajsti sječnja. Zimski 
Sveti Anton,  Sveti Anton Opat,  Sveti Anton 
Pustinjak, naš  šmrički patron. Slavlje j´ već 
vjutro počelo. Na maloj maši, naši šmrički 
školani i puk. Maši naš plovan Jaroslaw 
Wilczynski. Govori ča j`važno va životu 
sveca:

„Sveti Anton se borio protiv loših stvari i činio 
dobo. Kako ćemo se mi – vi danas boriti protiv loših stvari? 
Jednostavno!  Moramo – morate učiti da nas – vas drugi 
ne bi varali. Učite, igrajte se i veselite!  Zaštitnik će  vam 
pomoći kad god činite  dobro! Budite zahvalni svojim 
učiteljima i roditeljima. Oni vas uče dobru! Oni vas vole!“

Zapolne vela hodočasnička maša. Još vavik na 
nju rado dohajaju,  se od kuda, Šmričani druge generacije 
i štovatelji Svetoga Antona. Puno plovani – svećeniki! 
Predslavitelj mladomisnik Ivan Marković. Slavlje su 
uzveličali čelnici svjetovne vlasti, zamjenica gradonačelnika 
gđica Paula Vučković i gradonačelnik g. Dalibor  Čandrlić. 
Po staroj užanci ne gre se valje ća. Uz bokunić slatkoga  
ljudi se spamete i podivane kako jʹ ono bilo i kako jʹ 
danaska. A mesto pozdrava: „Da se i k letu najdemo!“          

Petak,  devetnajstoga, opet smo skupa, ma 
va domu, aš priredba jʹ „Čuj naš glas!“ Veselji druge 
naravi! Svira se, piva i recitira! A se da bude „RADOST, 
PRIJATELJSTVO, MIR, SVJETLOST, LJUBAV“,  ča su nan 
poručili naši školani  Područne škole Šmrika. Počelo jʹ z 
našun Pjesmun Svetomu Antonu va tamburaškoj obradi 
ku jʹ prvi put odsviral orkestar KUD-a Eugen Kumičić z 
Križišća. 

I naši susedi su z nami slavili, veseli  Združeni 
zbor KUD-a Martin Matetić z Jadranova i KUD-a 
Sloga z Hreljina i raspivana Ženska klapa Sveta Jelena z 
Svete Jelene. I ne bi bilo kako triba da nisu došli  i naši 
mesopustari,  Šmričke mačkare, zasvirali i zaželeli  sriću 
i zdravlje  sin va sali i celomu mestu!  Sih je bilo baš lipo 
videt!

Pivali smo i svirali moru i kraju, zavičaju i 
domovini, ljubavi... Dugo se jʹ pljesketalo (pljeskalo)  semu  
ča se jʹ videlo i čulo! Aš si su se lipo i odgovorno parićali!

I va srci i va zraku jʹ bilo se više svitla i ljubavi!

Zamjenica gradonačelnika, Paula Vučković  
čestitajuć  Dan mesta, naglasila jʹ radost zajedništva sih 
uzrasti, želju da bude leto još uspješnije i bolje, i zrekla, 
kako se va oven momentu priličilo:

Čuj naš glas!

Čuj naš glas!

Sveti Ante čuješ li naš glas...

Sveti Ante, mi te volimo

Sveti Ante, mi te molimo

Da nam dušom punom milosti

Čuvaš narod hrvatski!“

(T. Ivčić)
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Manifestacije

I dokle jʹ va sali kroz program, kako samo on to 
zna, vodil Dražen Turina – Šajeta, vani  su padale šajete ( 
šajeta – strela božja –grom). Jedna nan se i javila – puknul 
je reflektor.

Baš je bilo veselo, opušteno, zabavno uz ki škerac ki 
jʹ još  digal adrenalin.

I na kraju, kako vavik bude, oni z pozornice i oni 
z „partera“ preselimo se oko stola z slašćicami ke izvrsno 
parićaju naše vredne žene. I ljuden se ne preši doma!

Po tradiciji, ni ovo leto, ni se 
preskočil  turnir va briškuli i trešeti. 
Dobiju vavik oni ki igraju, ki umiju i 
sriće imaju.

Iskreno triba pofalit:  Crikvu, 
školani Područne škole Šmrika i 
učitelji Denise Korić, Anami Rubeša 
Ljubisavljević, Vesnu Moreti i Gordana 
Slaby, Tamburaški orkestar KUD-a  
„Eugen Kumičić“ z Križišća,  maestra 
Milana Alavanju i predsjednicu 
Katarinu Blažina, Združeni zbori 
KUD-a Martin Matetić z Jadranova 
i KUD-a Sloga z Hreljina njihovoga 
maestra Ivana Nina Načinovića i 
glazbenoga pratitelja Mateja Žmaka, 
Žensku klapu Sveta Jelena z Svete 
Jelene, Šmričke mačkare i šmričke 
žene i  muži  i još puno dobrih ljudi se 

od kuda ki su dali ruku kadi jʹ i kada tribalo. Sih je okupila 
Čitaonica Šmrika.

  Da bimo i k letu!

Iskreno fala na veloj potpori Turističkoj zajednici 
Grada Kraljevice i Gradu Kraljevici!

   Slavlje Antonje 2018. leta od srede do nedilje 
slavilo jʹ  celo mesto, a mesto su ljudi!   
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Dječja adventska radionica

U prosincu 2017. godine održana je Dječja adventska 
radionica. Najmlađi posjetitelji mogli su uživati u kreativnim 
radinostima uz prekrasan mramorni kamin Ane Katarine 
Frankopan u prostoru kule. U radu s djecom su, kao i uvijek, 
sudjelovale i djelatnice Posjetiteljskoga centra. Radionica 
je uključivala: pisanje pisma Svetome Nikoli i Djedu 
Božićnjaku, izradu božićnih čizmica i čarapica od papira, 
kićenje kamina izrađenim ukrasima, bojanje i izrezivanje uz 
prigodno druženje.

Noć muzeja na Putovima 
Frankopana

26. siječnja održana je manifestacija Noć muzeja 2018. koju 
je po trinaesti put organiziralo Hrvatsko muzejsko društvo 
u suradnji s brojnim hrvatskim muzejima i baštinskim 
institucijama. U prostoru Posjetiteljskoga centra bile 
su iznesene zanimljivosti o sportu u srednjemu vijeku 
u tekstualnom i slikovnom obliku, a kroz prilagođenu 
interpretaciju i edukativni film najmlađi posjetitelji imali 
su priliku upoznati povijest Frankopana kao i stalni postav 
Posjetiteljskoga centra.

Udruga Ordo Sancti Viti iz Rijeke prezentirala je 
natjecateljske igre i sportove srednjega vijeka u kojima su 
se okušali i posjetitelji nakon demonstracije, a ponajviše 
su u istima uživali najmlađi budući da su se s nekima od 
njih susreli po prvi puta. Interpretacija Kulturne rute uz 
prikazivanje edukativnoga filma, namjenjena odraslima, 
odvijala se u nešto kasnijim satima. Tijekom manifestacije, 
u prigodno uređenom atriju dvorca, djelatnice su 
pripremile tople napitke i poslastice ugodne za nepce kako 
bi posjetiteljima omogućile što ugodniji boravak i uživanje 
u kulturi i sportu srednjega vijeka. U sklopu navedenoga 
događanja, posjetitelji su mogli razgledati i Malakološku 
zbirku Grada Kraljevice.

Izložba radova učeničke zadruge 
„Pošterkanac“ iz Skrada
Posjetiteljski centar Kraljevica u prvim danima mjeseca 
veljače 2018. ugostio je voditeljice učeničke zadruge 
„Pošterkanac“ iz Skrada, Vesnu Pintar-Grgurić i Mihaelu 
Majnarić Štimac kao i ravnatelja OŠ Skrad Vjekoslava 
Pintara. Učenička zadruga osnovana je 2002. godine, 
a u njoj djeluju učenici starijih razreda tijekom cijele 
godine.  Njihovi radovi, rađeni pergamano tehnikom, a 
koji su usko povezani s tematikom obitelji Frankopan (i 
Zrinski) i njihovim posjedima, bit će izloženi u prostoru 
Posjetiteljskoga centra te samim time posjetiteljima pružiti 
dodatni dašak povijesti plemićke obitelji i to zahvaljujući 
upornosti vrijednih dječjih ruku.

Uvijek aktivno u Posjetiteljskom 
centru Kraljevica

Uvijek aktivno u Posjetiteljskom centru Kraljevica

Tekstovi: Jelena Mateševac, Nina Štimac
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Ana Katarina - žena, majka, 
banica

Povodom Dana žena, u dvorcu Nova Kraljevica održao se 
program pod nazivom “Ana Katarina - žena, majka, banica”.

U romantičnom ambijentu kule našega Centra, emotivnim 
čitanjem pisma Petra Zrinskog Ani Katarini, gđa. Jagoda 
Antić – Ružić i njeni sinovi, uveli su nas u priču prepunu 
ljubavi, hrabrosti i poštovanja. 

Zanimljivim predavanjem o Ani Katarini, student povijesti 
i kroatistike, Ivan Bajkovec, sa strašću se dotakao njena 
književnoga stvaralaštva, privatnoga života, ali i iznimno 
značajnoga političkoga djelovanja naglasivši njezinu 
ulogu svojevrsne pionirke ženskoga roda u diplomatskom 
djelovanju. 

Zahvaljujemo se našim dragim gostima kao i posjetiteljima 
na divnim trenucima koje smo ponovno stvorili zajedno.

Večer ljubavne poezije - Stihovi 
kraljevske luke

U suradnji s Hrvatskim književnim društvom Posjetiteljski 
centar Kraljevica je 16. veljače 2018. godine pripremio pravo 
romantično druženje u povodu Valentinova. U intimnoj 
atmosferi prostora kule Posjetiteljskoga centra, uz mramorni 
kamin Ane Katarine Zrinski, stihove svoje ljubavne poezije 
govorili su pjesnici: Valerio Orlić, Biserka Spajić, Julijana 
Plenča, Antonia Martinčić, Ivica Lerga, Darko Vojković, 
Aron Baretić, Sakiba Harčević i Davor Bakač.

Također, dvoje je pjesnika pročitalo i oproštajna pisma Frana 
Krste Frankopana i Petra Zrinskoga upućena njihovim 
voljenim ženama Juliji di Naro i Ani Katarini Zrinski. 

Za dodatni dašak ljubavne atmosfere pobrinuo se mladi 
glazbenik Rino Petrović uz akustičnu gitarsku pratnju, a 
na kraju događanja sve je prisutne razveselio i s otpjevanih 
nekoliko pjesama. U sjećanje na gospodina Vladimira 
Dročića, stihove njegovih pjesama govorio je gospodin Edo 
Vujić.

Manifestacije
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“Donošenjem i usvajanjem Proračuna za 2018. godinu prije 
nekoliko dana upravo smo trasirali razvojne procese i zacrtali 
si ciljeve koje ćemo ostvariti. Nismo smanjili ljestvicu nego 
smo dodatno stisnuli gas i zadali si zahtjevne ciljeve. Najveće su 
aktivnosti u području revitalizacije kulturne baštine i njenog 
povezivanja i stavljanja u funkciju turizma”, rekao je Čandrlić. 
Gradonačelnik je posebno izdvojio projekt “Putovima 
Frankopana“, koji je, kako kaže, u snažnom investicijskom 
zamahu.

Velika ulaganja u Frankopan 
“U Dvorac Frankopan simbol grada uz pomoć Ministarstva 
kulture, Ministarstva regionalnog razvoja, Primorsko- 
goranske županije i EU fondova i projekata jest i bit će 
uloženo 20- desetak milijuna kuna. Prema projektu dvorac 
će biti polazna i završna točka turističke rute koja će obilaziti 
10- tak sličnih kulturnih znamenitosti u PGŽ, čime će se na 
direktan način povećati turistički potencijali grada”, poručio 
je gradonačelnik, posebno zahvalivši nedavno preminulom 
djelatniku Grada Kraljevice, gospodinu Vladu Dročiću.

Nova slika osnovne škole
U poodmakloj fazi je i projekt poticane stanogradnje 
u Šmriki, radovi su u tijeku i na operativnoj obali, a 
gradonačelnik je posebno istaknuo nadolazeće projekte 
luka Carovo i Črišnjeva, zahvaljujući kojima će se ponuda i 
vizura zapadnog dijela Kraljevice u potpunosti promijeniti. 
U završnici je i proces pronalaženja privatnog partnera 
za kompletnu rekonstrukciju javne rasvjete. Potpisan je i 
ugovor za energetsku obnovu osnovne škole.

“Potpuna obnova pročelja, stolarije i krova dati će novu 
sliku škole i time će se na direktan način napraviti ono 
što od samog početka želimo; u mnogome poboljšati 
uvjete mladima za školovanje i život. Ulažemo u školski 
nadstandard sufinancirajući produženi boravak, logopeda, 
rano učenje informatike, pametne ploče, izvannastavne 
aktivnosti i sve udžbenike za osnovce. Uz upravo potpisane 
ugovore o stipendiranju ulažemo u naš najvrjedniji resurs, 
našu djecu, mlade. U vrtić u Kraljevici upisali smo svu 
zainteresiranu djecu i omogućili svima jednak pristup 
predškolskom obrazovanju. Uz određene investicije nadamo 
se da ćemo u budućem razdoblju i energetski vrtić dovesti na 
zavidnu razinu”, poručio je kraljevički gradonačelnik, koji 
se dotaknuo i uređenja školskog igrališta te obnove pročelja 
Doma kulture i sporta, kao i proširenja groblja.

Kraljevica ponovno gradi brodove
Dakako gradonačelnik se dotaknuo i kraljevičkog škvera. U 
jednom od najstarijih hrvatskih brodogradilišta, ponovno 
se grade brodovi.

“Zahvaljujući vjeri, radu i upornosti tvrtke Dalmont i 
gospodina Ivića osobno danas je očuvana brodograđevna 
tradicija stara 288 godina. Porinuvši ove godine trajekt 

Povodom Dana Grada i blagdana zaštitnika Sv. Nikole održana 

Svečana sjednica Gradskog vijeća 
Grada Kraljevice

Svečana sjednica Gradskog vijeća Grada Kraljevice

U Hotelu Kraljevica održana je svečana sjednica Gradskog vijeća te svečano obilježen 
zaštitnik Grada Sv. Nikola. Na svečanoj sjednici Gradskog vijeća kraljevički gradonačelnik 
Dalibor Čandrlić osvrnuo na proteklo razdoblje, naglasivši dobre ovosezonske turističke 
rezultate, smanjenje nezaposlenosti i gospodarski zamah.
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Četiri zvonika, prkoseći preprekama, Dalmont nastavlja 
upravo ono po čemu je Kraljevica poznata. Ulaganjem u 
nove tehnološke procese omogućit će se simbioza ovakve 
proizvodnje i turističkog napretka što kao gradonačelnik 
posebno pozdravljam, a novim investicijskim zamahom 
uvjeren sam da će vrlo brzo doći i do povećanja broja radnih 
mjesta i novih poslovnih pothvata”, rekao je Čandrlić, 
poručivši kako će Grad i dalje pružati podršku.

Gradonačelnik se osvrnuo i na brojna manja ulaganja, a 
zaboravio nije niti udruge, umirovljenike i branitelje, a 
okupljenima se obratila i predsjednica Gradskog vijeća 
Grada Kraljevice Vesna Špalj istaknuvši nekoliko bitnih 
odluka vijeća, kao što su ona o financiranju osnovnoškolskih 
udžbenika i odluku o osnivanju Odbora za hrvatske 
branitelje.

Na oduševljenje okupljenih Grad nije zaboravio na trofejnu 
kraljevičku sportašicu- Milku Milinković, čije bi ime uskoro 
trebala nositi i jedna kraljevička ulica.

Poseban gost biskup Franjo 
Komarica

Poseban gost ovogodišnje svečane sjednice bio je banjalučki 
biskup Franjo Komarica, koji je Kraljevičane nedavno 
velikodušno ugostio u svojoj Banja Luci, a sada im je i 
uzvratio posjet. Po imenovanju pape Ivana Pavla II najmlađi 
biskup u Jugoslaviji, a kasnije, nakon rata, čak i kandidat za 
Nobelovu nagradu za mir. Susretljivost biskupa Komarice, 
njegova neposrednost, želja da sa svakim popriča i da ih 
sasluša svih je ostavio bez daha. Kao poseban gost gradskoj 
vlasti i brojnim gostima uputio je riječi zahvalnosti i 
ohrabrenja.  

Brojni čestitari
Svečanoj sjednici Gradskog vijeća Grada Kraljevice 
prisustvovali su brojni uzvanici, na čelu s ministrom 
mora, prometa i infrastrukture Olegom Butkovićem, koji 
je pozdravio aktivnosti u kraljevičkom škveru te obećao 
snažnu podršku svim, sadašnjim i budućim, gradskim 
programima i projektima.

Kraljevičanima je u ime gradonačelnika i načelnika 
susjednih gradova i općina čestitao bakarski gradonačelnik 
i saborski zastupnik Tomislav Klarić, kao i predsjednik 
Županijske skupštine Erik Fabijanić, ispred Primorsko- 
goranske županije, a okupljene je pozdravio i vlč. Ivica 
Klanac i biskup Franjo Komarica.

Laureati Ante Randić, Žarko 
Juranić, Ivan Ivić i Antonio Franko

Tradicionalno svečane sjednice prilika su za dodjelu 
gradskih nagrada i priznanja zaslužnim Kraljevičanima. 
Nagradu Grada Kraljevice za životno djelo, za dugogodišnji 
doprinos očuvanja glazbene tradicije zborskog pjevanja u 
Kraljevici, dobio je Žarko Juranić, dok su godišnje nagrade 
dobili paratriatlonac Antonio Franko za vrhunske sportske 
rezultate te Ivan Ivić, za ustrajnost u viziji održavanja 
brodograđevne djelatnosti u Kraljevici.

Povelja počasnog građanina Grada Kraljevice dodijeljena je 
kapetanu Antu Randiću, za humanost, dobrotu i nesebičnost 
koje iskazuje prema brojnim mladim pomorcima i sva 
spašavanja na moru te privrženost i prisutnost u kulturnom 
i društvenom životu. 

Dani grada
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Zahvalnice Grada Kraljevice ove 
su godine uručene šahistici Emi 
Hajdinić, Udruzi umirovljenika Grada 
Kraljevice, Plesnom Klubu “Dance 
Queen”, Klapi “Tramuntana”, Gordanu 
Žurgi organizatoru humanitarnog 
projekta “Na krilima glazbe i mira”, 
biskupu Franji Komarici i kapetanu 
Damiru Rikanoviću. 

Da se imamo čime ponositi, dokazuju 
nam i učenici kojima su dodijeljene 
nagrade kao najuspješnijim učenicima 
Grada Kraljevice. Za ostvareni uspjeh 
u školskoj godini 2016/2017 nagrade 
su dobili Ana Dragičević, Mario 
Cerović, Morena Crnogaća, Andro 
Depeder, Stela Kirac, Lovro Krpan, 
Lovro Šupraha, Paula Ivanović, Mia 
Velepič, Maja Pešut. 

Knjiga Milki Milinković
Šećer je ovog puta uistinu došao na 
kraju. U čast nedavno preminuloj 
Kraljevičanki Milki Milinković, 
hrvatskoj sportskoj heroini, koja je 
sudjelovala na deset paraolimpijskih 
igara s kojih se vratila s čak devet 
odličja, predstavljena je knjiga “Milka”, 
autora Igora Duvnjaka.

“Sveti Nikola darovao me i knjiga 
koju sam dugo čekao izašla je baš 
danas. Milki šešir dolje. Danas je 
ovdje i biskup Franjo Komarica, kojeg 

jako volim i poštujem, kao što ga je 
moj pokojni otac poštovao, tako da 
sveti Nikola me stvarno obradovao”, 
rekao je emotivni Duvnjak. 
Svečanu sjednicu Gradskog vijeća 
Grada Kraljevice nastupima su uveličali 
Andrina Frleta i Klapa “Tramuntana”, a 
po prvi puta organizirano je i druženje 
s građanima ispred Brodokomerca uz 
marendu i odličan glazbeni štimung 
klape Kaštadi.

nastavak sa prethodne stranice
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Stipendije su dodijeljene svima čije su prijave zadovoljile 
tražene kriterije. U proračunu Grada Kraljevice za 
2018. godinu osigurano je za učeničke i studentske 
stipendije 105 tisuća kuna te je dodijeljena 21 učenička 
i 9 studentskih stipendija. Učenici će primati stipendiju 
od 400 kuna mjesečno, a studenti 500 kuna mjesečno 
do kraja školske odnosno akademske godine.

Stipendije za školsku godinu 2017./18. dodijeljene su 
sljedećim učenicima: 

Dodijeljene stipendije izvrsnim 
učenicima i studentima

Dodijeljene stipendije izvrsnim učenicima i studentima

Tekst: Nataša Ružić

Dana 4. prosinca 2017. godine u Gradskoj vijećnici Grada Kraljevice u sklopu proslave 
Dana Grada Kraljevice upriličeno je svečano potpisivanje Ugovora o stipendiranju učenika i 
studenata s područja Grada Kraljevice.

Stipendije za akademsku godinu 2017./18. dodijeljene 
su sljedećim studentima: 

Gradonačelnik Dalibor Čandrlić i zamjenica gradonačelnika 
Paula Vučković čestitali su svim učenicima i studentima i 
zaželjeli im uspješnu novu školsku, odnosno akademsku 
godinu. „Donijeli smo odluku da se za sve koji zadovoljavaju 
kriterije, bez obzira koliko vas ima, osiguraju sredstva 
za stipendije. Ponosni smo na vas, Vaš uspjeh i Vaš rad 
koji je rezultirao dobivanjem ove stipendije. Čestitamo 
Vašim roditeljima, nonama i nonićima koji su zasigurno 
pridonijeli ovako krasnim rezultatima. Grad će se truditi da 
vas uvijek podupre u okviru naših mogućnosti” poručio je 
gradonačelnik Dalibor Čandrlić.

Mario Cerović,
Andro Depeder,
Stela Kirac,
Lovro Krpan,
Lovro Šupraha,
Mia Velepič,
Morena Crnogaća,
Ana Dragičević,
Paula Ivanović,
Maja Pešut,
Kristijan Jerčinović,

Ivana Budisavljević,
Ani Perušić,
Ela Maljković,
Borna Znamenaček, 
Matea Pešut,
Antonio Cerović,
Nika Radović,
Ana Botrić,
Gorana Djurić,
Katarina Juričić.

Morena Devčić,
Matea Roknić,
Jelena Petek,
Luka Košćak,
Barbara Peranić,

Duje Sirić,
Kristijan Vulinović,
Dorian Dizdarević,
Matija Hefler.

Dani grada
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Tekst: Maja Ferenčina

Centar za rehabilitaciju Fortica Kraljevica već četvrtu 
godinu za redom provodi projekt „Moji prijatelji iz Fortice“, 
u suradnji s Osnovnom školom Kraljevica, Dječjim vrtićem 
Orepčići i Centrom za odgoj i obrazovanje Rijeka. U 
sklopu projekta svi sudionici su 19. prosinca 2017. godine 
u Praktikumu u Kraljevici održali zajedničku božićnu 
priredbu kao poklon za građane Kraljevice. Građane kao 
i sudionike projekta su srdačno pozdravili gradonačelnik 
Grada Kraljevice, Dalibor Čandrlić, zamjenica Paula 
Vučković, kao i ravnateljica Dječjeg vrtića Orepčići, Adela 
Karlovčan, ravnatelj Osnovne škole Kraljevica Zrinko Tijan 
i ravnateljica Centra Fortica, Vesna Đujić.  

Prema dosadašnjim iskustvima projekt je važan za korisnike Centra Fortica, djecu iz vrtića i 
škole ali i za širu lokalnu zajednicu, jer predstavlja primjere dobre prakse u području jačanja 
institucionalne i izvaninstitucionalne podrške osobama s teškoćama u razvoju.

Božićna priredba – Moji 
prijatelji iz Fortice

Božićna priredba – Moji prijatelji iz Fortice

Učenici 2. i 7. razreda Osnovne škole Kraljevica su tom 
prigodom izvela igrokaz, djeca iz Dječjeg vrtića su pripremila 
program recitacija, dok su djeca iz Centra Fortica uz pratnju 
i pomoć djelatnika izvela nekoliko božićnih pjesama. 

Projekt je namijenjen unaprjeđenju socioemocionalnog 
razvoja djece i predstavlja rijedak primjer obrnute 
inkluzije, te je kao takav verificiran od stane Ministarstva 
znanosti, obrazovanja i sporta. Svrha programa je provedba 
strukturiranih zajedničkih aktivnosti djece predškolskog i 
školskog uzrasta i korisnika Centra Fortica, te senzibiliziranje 
djece i mladih za njihove posebne potrebe. 
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Tekst: Neli Pavletić, Fotografije : Ivan Toić

Priznanja za altruistički, volonterski i 
kontinuirani doprinos u promicanju rada 
Udruge dobili su: Anton Pravdica, Marija 
Juretić, Marija Kraljić, Branka Jerčinović, 
Helena Vidaković, Marija Smiljanić, Josip 
Tariba, Antonija Januzović, Boško Mijuk, 
Ljubica Slany, Zorica Mateta, Zdenka 
Pavlović, Neda Stefani, Ljerka Tarle, Ada 
Gazić i Milan Bauk.
U prosincu 2017. godine u sklopu Programa Dana Grada 
Kraljevice, u prostoru Dvorca Frankopan svečanom 
sjednicom obilježena je dvadeseta godina rada Udruge 
umirovljenika Grada Kraljevice s mnogobrojnim uzvanicima 
i gostima. Svečanu sjednicu otvorio je dopredsjednik Udruge 
g. Milan Bauk koji je u vrlo nadahnutom govoru podsjetio 
goste da je Udruga umirovljenika osnovana 1997. godine te 
naglasio da je Kraljevica prekrasan pitoreskni grad s dugom 
i slavnom prošlošću i posebnim vrijednostima. 

Predsjednica Udruge gđa. Antonija Januzović u kratkim 
je crtama oslikala značajnu dvadesetogodišnju opstojnost 
Udruge te je u svom govoru naglasila: „……Uvjerena sam 
da ćete se složiti sa mnom u tvrdnji da postojati 20 godina 
nije nimalo kratak i zanemariv period,  pogotovo kada se 
uzme u obzir da je Udruga neprofitabilna, da u njoj rade 
ljudi dobre volje i to nakon što su odradili svoj puni radni 
staž pa nastojali i uspijevali i dalje biti aktivni i nadasve 
korisni društvu kroz volonterski rad u jednoj ovako humano 
opredijeljenoj Udruzi. 

Predsjednica Antonija Januzović uručila je zahvalnice 
svima onima koji su pratili i pomagali rad Udruge kroz 
čitav niz godina te Priznanja posebno aktivnim članovima 
u intenzivno/volonterskom radu Udruge kroz zadnjih 
10,15 i 20 godine. Zahvalnice su uručene Gradu Kraljevici,  
predstavnicima Matice umirovljenika, Hrvatskom 
narodnom kazalištu Ivan pl.Zajc, Udrugama u Gradu 
Kraljevici kao i firmi Dalmont.

Nakon svečane sjednice su se svi prisutni uputili u prostor 
atrija gdje je bila postavljena skupna izložba slikara 
pod nazivom „Ča!...boje i pineli kraljevičkih penzića“ . 
Postavljeno je 45 likovnih inspiracija ljudi koji se slikarstvom 
bave desetljećima, a neki intenzivnije nakon umirovljenja. 
Većina njih slika pod budnim okom eminentnih riječkih  
likovnih stručnjaka prof. Lenić, prof. Ružić, prof. Penzeš-
Nadalova, prof. Marčeta, pa je publika bila ugodno 
iznenađenja kvalitetom, ali i osebujnošću postave koja im 
je na jednom mjestu omogućila vidjeti čitavu lepezu raznih 
likovnih tehnika.

Nakon kraćeg predstavljanja devet autora te ne ističući niti 
jednog od njih pa niti jedno izloženo djelo prepušteno je 
publici da sami donesu svoj utisak i da ga ponesu u svojim 
srcima jer kako je između ostalog rekla voditeljica pri 
otvaranju gđa. Pavletić :….Nemam namjeru izdvajati bilo 
kojeg autora, ili bilo koje likovno djelo. Nema potrebe da se 
na išta od izloženog upre prstom odnosno riječju jer su sva 
izložena djela dio duše, srca i ljubavi svakog autora …i u to 
se večeras ne smije dirati….“. 

 Izložbu je sa zadovoljstvom otvorio gradonačelnik Grada 
Kraljevice g. Dalibor Čandrlić , a g. Zoran Papić – svima 
znan i kao Pape je stručno  prebirući po žicama gitare dao 
svoj obol kako bi se svi osjećali ugodno, razdragano, veselo 
i zadovoljno.

Udruga umirovljenika Grada Kraljevice 
proslavila dvadeset godina postojanja

Udruga umirovljenika Grada Kraljevice proslavila dvadeset godina postojanjaDani grada
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U svibnju 2018. godine navršiti će  se 
punih 17 godina od prvog javnog nastupa 
klape  Hrvatske ratne mornarice  «Sveti 
Juraj»  koji se dogodio u Lourdesu u Bazilici 
Pia X. na svečanosti otvaranja međunarodnog 
susreta vojski svijeta u sklopu vojnog 
hodočašća na kojem je te 2001. godine 
sudjelovalo više od 40 zemalja svijeta s više 
od 30 tisuća vojnika i hodočasnika.
Mornarička klapa iz Splita je osnovana je 12. siječnja 2001. 
godine u Raketnoj bazi HRM-a u Žrnovnici na inicijativu 
pok. monsinjora Josipa Šantića generalnog vikara Vojnog 
ordinarijata u Republici Hrvatskoj i nekolicine časnika 
i dočasnika zaljubljenika klapske pjesme, a s ciljem 
predstavljanja  Oružanih snaga RH  na  međunarodnom 
susretu vojski svijeta u Lourdesu.

U 15. godina svoga djelovanja klapa HRM-a je nastupala 
diljem domovine i svijeta ( po svim meridijanima i 
paralelama)  stekavši status jedinstvenog branda hrvatskog 
naroda u zemlji i svijetu.  Od brojnih nastupa izvan 
domovine Italija, Njemačka, Poljska, Belgija, Mađarska, 
Francuska, Austrija, Slovenija, Češka, BiH, Crna Gora, 
Makedonija, Kina, Canada i SAD posebno je zapažen njihov 
nastup povodom ulaska Republike Hrvatske u članstvo 
Europske unije 1.07.2013. kada je klapa Sveti Juraj nastupila 
na svečanosti podizanja hrvatskog stijega ispred zgrade 
Europskog parlamenta u Strasbourgu, kao i na svečanosti u 
Vijeću Europe u Bruxellesu.

Danas klapa  djeluje u sklopu  Orkestra oružanih snaga 
Republike Hrvatske  i prvenstveno je obilježava koncertna 
aktivnost i angažiranost na brojnim protokolarnim 
zadaćama MORH-a, državnih institucija Republike 

Hrvatske, kulturnih manifestacija, Katoličke crkve u Hrvata, 
braniteljskih udruga itd. Dobitnik je brojnih priznanja i 
nagrada.

15. obljetnicu svog uspješnog rada, klapa HRM-a 
obilježila je brojnim koncertima diljem naše domovine, a 
najznačajniji su bili njihovi slavljenički koncerti u sklopu 1. 
večeri Festivala dalmatinske pisme u Kaštel Kambelovcu 23. 
srpnja 2016. godine s Tamburaškim orkestrom HRT-a pod 
ravnanjem maestra Siniše Leopolda, kao i drugi u Zagrebu 
u K.D „Vatroslav Lisinski“ 12. listopada 2016. godine s 
Orkestrom HRM-a  koji je bio humanitarnog karaktera za 
Specijalnu bolnicu kroničnih bolesti dječje dobi u Gornjoj 
Bistri.

 Tijekom svog 15-godišnjeg rada klapa je izdala više od 150 
audio i video snimaka kroz brojne albume čija se tematika 
proteže od tradicionalnih dalmatinskih klapskih pjesama, 
napjeva svjetovnog i duhovnog karaktera do domoljubnih 
i modernih pjesama pod umjetničkim vodstvom prof. 
Dragice Bošnjak, prof. Vladana Vuletina i prof. Maria 
Božića.

 Pjevači klape „Sveti Juraj“- HRM su: Hrvoslav Kužić, Ivica 
Kuzmanić , Marko Bralić, Darko Tranfić,  Domagoj Žanić, 
Bruno Andrić, Goran Bralić, Jakov Šegvić, Ignacijo Tranfić.

Klapa Hrvatske ratne 
mornarice”Sveti Juraj” 

Klapa Hrvatske ratne mornarice”Sveti Juraj” 

3. prosinca 2017. godine povodom Tradicionalnog 
hodočašća pomoraca u misno slavlje u crkvi Sv. 
Nikole vjernike Kraljevice pjesmom je uvela klapa 
„Sveti Juraj“ Hrvatske ratne mornarice. Klapa je 
svojim dolaskom uveličala Tradicionalno hodočašće 
pomoraca, za Kraljevicu veoma važan događaj uz 
koji se veže bogata povijest i pomorska i vjerska 
tradicija.
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Foto: Dani Grada 2017.

Foto: Dani Grada 2017.

BROJNA DOGAĐANJA I BOGAT PROGRAM OBILJEŽILI SU OVOGODIŠNJE
DANE GRADA.

Sv. Nikola daruje djecu

Sv. Nikola daruje djecu

Tradicionalno hodočašće pomoraca
Tradicionalno hodočašće pomoraca

Vesela Bućica Vesela Bućica

Dani grada
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Podmorsko hodočašće pomoraca

Podmorsko hodočašće pomoraca

Vesela Bućica

Svakodnevne aktualnosti iz Grada Kraljevice 
možete pratiti na internet stranici

www.riprsten.com

Tekst: Ana Prodan Mogorović

U Narodnoj knjižnici i čitaonici Kraljevica u povodu 
obilježavanja Dana Grada otvorena je izložba likovnih 
radova koji su nastali tijekom 2017. godine kroz redovne 
aktivnosti u Domu za djecu i mladež na Oštru te u likovnoj 
radionici s različitim motivima i tehnikama. Autori su djeca 
uzrasta od 12-20 godina s različitim i težim poteškoćama. 
Svi su korisnici Centra za rehabilitaciju Rijeka, Podružnica 
Kraljevica Oštro. 

U vrlo ugodnoj i toploj atmosferi moglo se uživati u 
radovima u koje je uloženo mnogo ljubavi i truda.

Pored ostalih aktivnosti kroz različite vidove likovnog 
izražavanja potičemo djecu na pozitivan odnos prema 
radu, upoznavanje s različitim tehnikama likovnog 
izražavanja, stvaralaštvo i kreativnost, razvijamo njihovo 
samopouzdanje, timski rad, finu motoriku, samostalnost 
te kroz izložbe i druge vidove suradnje potičemo njihovu 
inkluziju u lokalnu zajednicu. Zato se zahvaljujemo Gradu 
Kraljevici na pozivu i Knjižnici Kraljevica što su nam 
omogućili prezentaciju dijela našeg rada i umijeća, izjavila 
je odgajateljica Dušica Kailer.

Izložba likovnih radova 
djece iz Doma za djecu i 
mladež Kraljevica-Oštro

Izložba likovnih radova djece iz Doma za djecu i mladež Kraljevica-Oštro
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Vjesti ukratko

Donacija za najmlađe pacijente

Tekst: Ana Prodan  Mogorović

Čekaonica pedijatrijske ordinacije doktorice 
Dinke Belobrajić u Kraljevici bogatija je za veliki 
LCD televizor, što ga je najmlađim Kraljevičkim 
pacijentima donirao Grad Kraljevica te im barem malo 
ublažio stresne situacije u kojima se svakodnevno 
nalaze dok čekaju na red u pedijatrijskoj ordinaciji. 
 
“Drago mi je da je gradonačelnik imao razumijevanja za djecu 
pedijatrijske ordinacije. Bit će im puno ugodnije i lakše dok 
čekaju na pregled. Pogledat će koji crtić i nasmijati se”, rekla 
je pedijatrica Dinka Belobrajić, zahvalivši Gradu Kraljevici. 
 
“Željeli smo boravak djece u ambulanti učiniti što 
jednostavnijim i bezbrižnijim. Ova donacija je naš 
mali doprinos, ali što se djece tiče neka ovo bude 
samo prvi korak. I u budućnosti ćemo gledati da 
našim najmlađima pomognemo na bilo koji način”, 
poručio je kraljevički gradonačelnik Dalibor Čandrlić. 

Druženje s prijateljima Fortice

Izvor: PGŽ

U Centru za rehabilitaciju “Fortica” Kraljevica održano je 
druženje s prijateljima Fortice koji su u vrijeme darivanja 
donirali ukupno 20.000,00 kn. Druženju su prisustvovali 
predstavnici Grada Kraljevice, DVD-a Kraljevica, Turističke 
zajednice, zastupnici sladoleda “RUD” i pekare Demo, te 
predstavnici Rotary cluba iz Rijeka, kao izaslanici Rotary 
cluba San Dona di Piave iz Italije. Doniranim sredstvima 
povećan je standard korisnika i olakšan rad djelatnicima, 
a sredstva su utrošena za platformu, koja služi za lakšu 
komunikaciju između sobe i kupaonice, nabavku laptopa i 
televizije.

Dječji vrtić „Orepčići“  - domaćin 
Stručnog skupa „Razvoj 

partnerskih odnosa odgojitelja 
pripravnika i odgojitelja 
mentora“  u organizaciji 

Agencije za odgoj i obrazovanje
Tekst: Adela Karlovčan

25. siječnja 2018. godine na stručnom skupu u 
PraktikUmu  je prisustvovalo šezdeset odgojitelja 
Primorsko –goranske, Ličko-senjske i  Istarske županije. 
Nakon održanog predavanja odgajateljice su posjetile 
i sam prostor vrtića i  iskazale veliko oduševljenje“ 
Cestovnim poligonom“ i njegovom opremljenošću. 
Oduševio ih je i sam prostor vrtića, veličina sobe 
dnevnog boravka, sanitarni čvorovi i veličina vanjskog 
prostora te opremljenost vrtića didaktikom. Ovim 
putem moram se zahvaliti Osnivaču koji je omogućio 
vrtićkoj djeci uslugu logopeda  u prostorima osnovne 
škole.

Vijesti ukratko

Vijesti ukratko
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Križišće
Tekst: Rino Glavic

Ovo leto na Križišću imeli smo zanimljive maškare i dičje 
redute. Va organizaciji Maškarane grupe Dol-Križišće 
i Caffe bara Dolanka saki petak i nedilju od početka 
mesopusta bilo je prilike za dobru zabavu za starije i one 
mlađe. Prva dva petka zabavljali su nas «Ts Baruffe», nakon 
toga Duo Fantastikus i Šajeta. Četvrti petak zabavljala nas 
je Grupa Point uz Alena Vitasovića, a zadnji petak Grupa 
Point. Saku nedilju imeli smo dičje redute uz tombule, čaj 
i krafne i vesele klaune. Saki petak ugošćavali smo grupe z 
Crikvenice, Drivenika, Grižan, Kraljevice, Šmrike, Hreljina, 
Sv. Jakova… i isto tako smo šli na gostovanja va okolna 
mesta.

Na rički karneval šli smo z maskun « Mornari» i našun 
tradicionalnun muzikun va broju od 70- tak ljudi. Na 
mesopusni pondiljak i utorak po našen staron običaju 
obilazili smo kuće i mještane, a utorak večer uz živu muziku 
zapalili smo mesopusta i pročitali šentencu. Isto tako šli 
smo na maškarane auto rally-e Pariz Bakar i Halubje. Za 
ovo popunjeno i veselo maškarano leto tel bi se zahvalit simi 
ki su pomogli va organizaciji na bilo ki način, a posebno 
Gradu Kraljevici i Turističkoj zajednici. Vidimo se k letu!

Bakaračka alijenacija ilitiga 
kad furešti nastupaju
Tekst: Ivo Polić

Se smo valjda na oven svitu bili – (ipak) furešti nismo 
još 

Ča god smo mogli smo bili – (mada) furešti nismo još 
Ćeš nikakovi Irci, te neki Eskimi – (samo što) furešti 

nismo još 
Ribari, Lovci, Jeleni, Tunere, Čeke, Tune, Straže – (ali) 

furešti nismo još 
Se domaće teme zvrteli – (budući da) furešti nismo još 
Zavukli smo se i va afričke prašume – (makar) furešti 

nismo još 
Kako bi bili Divljaci Ludožderi – (a ono) furešti nismo 

još

Prodavali se i svašta kroz šarene butige i bili prodavači 
– (kad li) furešti nismo još  

drugo leto finili v reštu – (osim što) furešti nismo još 
Se smo provali, na kraju smo i krepali – (nakon što) 

furešti nismo još 
I pitali se, ima li života onkraj smrti i svemira – 

(premda) furešti nismo još 
I zato smo ovoga leta odlučili da i to prominimo – 

(otkako) furešti nismo još 
Osmi putnici smo, stranci, alieni bakarački – ali 

svejedno za rički Karneval – (ipak) furešti nismo još!

Ničega ne bi bilo da ni žara. Davno usađenog žara, ki se 
sako leto rasplamsa, a najveć’ se raspiri kad dojde vikend. 
Vikend od Karnevala. Postoji jako puno tih karnevali po 
svitu, za nas je samo jedan Karneval. Onaj rički. Se drugo 
su karnevali.

Bakarački Dom zaživi, ljudi sebe daju va maske. Aš k’o ča je 
poznato, maska ne bi bila Maska da ljudi sebe ne ugrade va 
nju. Bila bi samo još jedna maska. K’o i se druge.

Najprvo va glavi osvane Ideja. Ka bi i samo to ostala, 
da je neki od nas (ki su najvičniji tome) ne prenesu iz 
tog savršenog svita ideja va ovaj naš obični svit. Obično 
bezidejni. Ki postane neobično idejni. Va vrime Karnevala. 

Mi drugi nastojimo da skupa z onimi neobičnimi ki vide 
Ideju i prenesu je nami običnima ki je sprve ne vidimo, tu 
istu probamo nekako uobličit’ i konkretizirat. Ča va pravilu 
znači, jako puno dela. Da to na neč sliči. I još uz to jako 
puno dela, još toliko. Jako puno dela. I puno vrimena. A i 
obrnuto proporcionalno ljudi. Čin je jako puno vrimena, 
jako malo je ljudi. I obrnuto. Kad je puno ljudi, puno 
manje rabi vrimena za se to. A kad je jako puno ljudi, heh, 

Maškare 2018.

Križišće Bakaračka alijenacija ilitiga kad furešti nastupaju
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onda je vrimena za se. Veli je to gušt onda! Onda kad… ma 
znate već se.

Ovo ni samo štorija o onimi ki vide dalje, ki znaju za Ideju. 
K’o ča ovo ni štorija samo o onimi ki samo delaju. Neki triba 
i Korzon proć’. Da se to se skupa vidi. A ni štorija samo ni o 
vrimenu. Aš ni vrime samo po sebi niš ne znači. Jer moraju 
bit zajedno. I vrime, i Ideje, i Ljudi. Tek onda je ovo štorija 
o Karnevalu. 

A samim time i o maškaranome Bakarcu. Sako leto nas je se 
više. Ča znači da će do sljedećega leta tribat se manje vrimena 
za se to. Ako je čista i točna ona računica otprije. Maškarani 
Bakarac broji upol manje ljudi nego stvarni Bakarac. Ali 
da se ne zamaramo brojkami, davno je maškarani Bakarac 
prerasal okvire, granice i meje samoga Bakarca. Onuistu 
tablicu na Zminci, ili pak na Sansovu. Da ne govorin pak o 
Turinsken ili Francezovu. Njih smo davno osvojili. Paradnin 
bombami, pištolimi i puškami. Ili va prevodu, bojami i 
maskami. Zapalili smo ih odavno. Onin istin karnevalskin 
žaron.

Pa se i za Bakarac more reć’ tako nekako, da je Karneval va 
malome. Ljudi je od sakuda. I neka je tako. Si su dobrodošli. 
Si ljudi dobre volje. Jer kad je tako, niki ni Bakarački Alien. 
Pa makar se tako i zvali. Ovdi niki ni furešt.

Ne bi bilo ničega bez bakaračkog Mjesnog Odbora, te Grada 
Kraljevice ki nan saki put ustupi Dom da delamo… I još par 
ljudi, ki kad budu čitali će se već lako prepoznat’. A i si oni 

drugi ki ovo čitaju će ih lako prepoznat’.

Ja samo pišen o njimi. A usput san nekako i ja ovo leto postal 
punoljetan z bakaračkimi maškari na ričken Karnevalu. Za 
čas je pasalo… tih predivnih 18 veljači i/ili ožujki. Kako se 
već kad poklopi i potrefi…

Maškare 2018



38 FrankopanFrankopanFrankopan

Tekst: Romeo Špegar 

Mesopust je bil kratak i ni nan bilo lahko. Saku subotu smo 
po Kraljevici svirali, nijedan del Grada nismo propustili. 
Petkom i po nedilji smo okolo hodili. Posjetili smo 
Bakarac, Šmriku, Križišće va dane kad su se tamo maškare 
održavale, kako bi podržali saku inicijativu va našen 
Gradu. A bili smo i na Hreljinu, va Sv. Jakovu, Driveniku, 
Bribiru, Selci, Crikvenici, Kostreni, šli smo va Novi 
Vinodolski, Kranj, Ljubljanu. Sve te drage ljude smo k sebi 
pozvali, petak 02.02. i hvala njin puno ča su se na našimi 
tanci pojavili. Drugo leto će nan se i Kraljevčani va većen 
broju pridružit, mi nećemo molat pa makar morali krepat! 
Dičici smo 04.02. redutu udelali i opet PraktikUm napunili. 
Uz se to smo dospeli i krv dat.

A sad Korzo i Rički karneval; ča o tomu reć? Ljudi se 
nadelaju okol toga, uz sve ovo ča san prije nabrojil, dušu 
spuste da bi svoje mesto čin lipše predstavili. Da ne govorin 
da se i ne mali soldi potroše a na kraju va publiki Ričkoga 
karnevala bude manje ljudi nego nas. Zato mislin da 
triba pod hitno neč minjat jer ko dugogodišnji sudionici 
karnevala, moramo primjetit da mu je gledanost strašno 

Tradicionalno povodom pusnog utorka u duhu 
maškara, uz pjesmu i ples gradonačelnik Dalibor 
Čandrlić i zamjenica gradonačelnika Paula 
Vučković ugostili su dječicu iz Dječjeg vrtića 
„Orepčići“ i Mesopustare Grada Kraljevice!!

Maškare 2018.

Mesopustari Kraljevice

Mesopustari Kraljevice

pala. Mi smo i ovo leto z domaćun temun na Korzo hodili; 
narugali smo se kako su naši susedi Slovenci va Kraljevici 
tune lovili. Nadan se da smo Van lipi bili.

A onda je došal i naš najdraži dan, dan kad se baterije 
ponovo napune. Posjetili smo dičicu na Fortici i Oštru i 
naše male vrtićare a tamo smo vavik najdraži gosti.

Na Čistu sredu smo Adama osudili i važgali i tako još jedan 
mesopust okončali. Sad smo na miru do leta a onda sve 
ispočetka!
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Maškare 2018

Tekst: Ahel Diana

Malo mesto, ali drži do običaji, pa čin Tri kralji projdu 
Šmričke mačkare bubunji znimlju vanka, harmonike se čuju 
i zastava se s ponosun po Šmriki nosi .

Baš tako je počela i mesovija 2018., krenula je pjesma i 
muzika i celo mesto se probudilo . Saku subotu mačkaroni 
i mažuretkinje obahajaju del Šmrike, ljudi ih časte, pivaju i 
tancaju šnjimi. Vela radost i srića da se neće običaj zatrt su 
mladi ki veselo gredu i kampanaju a isto tako uče ča i kako 
triba bit. Poslje obilaska mesta gre se na gostovanja okolnih 
mesti tako smo lipo bili ugošćeni va Kraljevici, Križišću, 
Matkovići, Jadranovu, Dramlju, Drveniku, Bribiru, Hreljinu, 
Vrbniku, Noven Vinodolsken a posjetili smo i karneval va 
Crikvenici.

Sagdi nan je bilo lipo pa 
smo isto tako želeli da 
se te mačkare ,krabulje, 
mesopustare i se ljude dobre 
volje  ugostimo i počastimo 
va svojen mestu. Predsjednik 
Dino se je to lipo smislel pa 
je najluđi mačkarani dan va 

Šmriki bil  26.01. ki je započel mačkaranen kotlićun kadi je 
bilo prijavljeno 18 mačkaranih ekip  ke su  rizale, dinstale i 
sakakovi začini stavljali kako bi osvojili  putovanje va Pariz. 
Najbolja kuhača je bila va Šmriki pa će putovat Marino, Zoran 
i Dražen ili pod zajedničken nazivun “PARAGIN KOTLIĆ”. 
Drugo mesto je dobil kotlić “ TRDO SPREDA” putovanje va 
Gračišće na smotru vina a treći je bil “ VATRENI KOTLIĆ” 
ki je dobil večeru va “ Piketu” na Hreljinu. Zabava se 
nastavila dohajanjen 13 mačkaranih grup iz okolnih mesti 
, saki taj zvuk bubnja, trube , harmonike uveličalo je taj dan 
va Šmriki. Grupe su bile počašćene jidun i pićen a  se za njih 
su skuhali i parićali  mačkaroni i mažuretkinje.

Za dobru zabavu va domu pobrinul se “LADY LUNA” band 
ki je zabavljal do ranih jutarnjih ur a ugostiteljsku palicu je 
imel “ Loco” bar. Birale su se maske grupne i pojedinačne 
. Velo  veselje je bila tombola jer je glavna nagrada bila 
putovanje va Grčku, sretna ruka dogradonačelnice Vučković 
Paule je bila za Ranka Frku. I druga nagrada tombule je 
vredna spomena jer putovanje va Amsterdam  osvojila 
je Karla Gazić,  a si drugi sretnici su dobili za jist i pit, za 
ostrić se, zmasirat i ako Bog da čekat drugo leto za imet više 
sriće. Veliko zadovoljstvo nam je bil dolazak gradonačelnika 
Dalibora Čandrlića ki je sa smješkom i veseljem pratil veli 
mačkarani dan va Šmriki.

Da uveselimo 
najmlađe napravili 
smo dječju redutu. 
Z mačkaroni su 
napravili krug 
po Šmriki , 
počašćeni su bili 
s krafnami i čajun 
pa su rasplesani i 
zadovoljni finili svoj dan.

Zadovoljni, veseli, raspjevani i rasplesani krenulo se ozbiljno 
delat i finjivat masku za Rički karneval. Mlade ženskice , a 
pokazale su se ko vela nada za Šmričke mačkare ,odlučile  
da se ovo leto vratimo tradiciji i da masku delamo sami. Za 
muških in je malo pomogla šilica a drugo su same kupovale 
til, rizale srca ,lipile  krune i šćapi. Dela je bilo i oko 
alegorisjkih kol pa kad je muška ekipa finila svoj del ,ćapale 
su se ukrašavanja i šljokicanja. Veloga dela su se ćapale, ali i 
odbavile pa je tako  Šmrika pod brojen 102 pasala  Riku, pod 
maskun “ ČUVARI SRCA” sa 130 sudioniki. Zadovoljno 
i  raspjevano vratili smo se va Šmriku i slavlje nastavili va 
“IMPERIJI”.

Riku smo odbavili, ali tu ni kraj, pondiljak mačkaroni gredu 
od kuće do kuće, utorak nastavljaju i na pol noći uz čitanje 
šetence palil se mesopust “ ATLETICO”, ki je okrivljen za 
se. Čitanje šetence uveseljaval je VIVA band, uz tancanje i 
pivanje odbavili smo i ovu mesoviju , malo nan je žal čaj 
finilo ali začas će doć letnji karnevali .

Za se ovo zaslužni su članovi Udruge za čuvanje i njegovanje 
starih običaja - šmričke mačkare, a niš ne bi mogla bez podrške 
Grada Kraljevice , gradonačelnika i dogradonačelnice od kih 
smo imeli velu podršku i pomoć. Zahvalit i spomenut triba, 
“ Loco” bar, vlasnika Damira Sirića i njegove sine, čigov 
prostor smo koristili celu mesoviju i za to in  velo hvala. 
Živio pust, zijamo skupa, vidimo se drugoga mesopusta!

Šmričke mačkare
SPOD MIŽOLOVA I LUKIĆEVA, MOJE MALO MESTO LEŽI….

Šmričke mačkare
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Tekst: Literarna grupa 4. b razreda: Filip Dragičević, Maja 
Kanjuh, Nina Oštarić i Petra Princ; Voditeljica: Bojana Kružić

U veljači 2018., profesor Dragan Malnar organizirao je 
posjet alkara Boška Ramljaka našoj školi. Pripremajući 
se za najavljeni posjet, puno smo čitali o povijesti Alke, 
poznatoj viteškoj igri koja se u Sinju trka već više od 300 
godina. Doznali smo mnogo toga, ali ipak neke odgovore, 
pretražujući internet, nismo dobili. Zbog toga smo s velikim 
nestrpljenjem čekali najavljeni susret i pripremili 30-ak 
pitanja na koja smo odlučili potražiti odgovore. Radovali 
smo se susretu i zamišljali kako bi bilo lijepo vidjeti alkarskog 
konja, iako smo znali da se to neće ostvariti.

Alkar, gospodin Boško Ramljak, došao je već na naš prvi 
sat. Postavio je plakate, nošnju, oružje i opremu alkara, što 
smo mogli razgledati već na samom ulasku u učionicu. 
Druženje smo nastavili gledanjem filma u kojem je 
prikazano doseljavanje stanovnika Sinja i njihova borba 
protiv četrdesetak puta brojnijih Turaka. Dojmila nas se 
slika Gospe od Sinja koju su stanovnici donijeli sa sobom 
prilikom naseljavanja. Nju su štovali u najtežim danima 
bitke. Vjeruju da im je Gospa pomogla u borbi, a tu vjeru i 
danas štuju. Alkar Boško Ramljak je istaknuo: “Glavna žena 
u Alki je Gospa Sinjska, zatim naše bake, majke, supruge i 
kćeri.”

Uslijedila je potom priča o Sinjskoj alki nekad i danas i o 
svemu vezanom za tu vitešku igru. Ipak, ostalo je još nešto 
što nas je zanimalo pa smo napravili intervju s alkarom 
Ramljakom.  

U nastavku pročitajte zanimljive, ali manje poznate stvari o 
Sinjskoj alki. 

Koje su osobine alkara?

Svaki alkar mora biti čvrst, inteligentan, kulturan, mora 
poštovati druge, biti dobar kršćanin, voljeti domovinu, svoj 
zavičaj i biti odan Alki.

Što znači živjeti viteški?

Živjeti viteški znači sve ono što sam i prije rekao, a još i to 
da naše obitelji, kao i mi alkari, ne smijemo ni u jednom 
trenutku omalovažavati druge. Moramo se primjerno 
odnositi i skladno živjeti. Ako to ne činimo, gubimo čast 
zvati se alkarom.

U trkanju Alke nema žena. Zašto?

U samom trkanju nema žena, ali to ne znači da možemo 
bez njih. Oduvijek se u sinjskoj krajini znalo da su 
muškarci predodređeni za borbu i čuvanje ognjišta, a žene 
se brinu da to ognjište i obitelj budu zbrinuti. Da nema 
naših žena, ne bi bilo ni Sinjske alke ni alkara. U Alki su 
žene zadužene da opreme alkara po svim pravilima i da 
mu namjeste odoru. Inače, odora je imovina Viteškoga 
alkarskog društva.

Kada se prestaje biti alkar?

Alkar se prestaje biti kada sam alkar to odluči, npr. zbog 
bolesti, godina ili zbog toga što je on ili netko iz njegove 
obitelji učinio nečasno djelo. Događalo se da je dijete alkara 
osramotilo sebe i rod pa je otac bio prisiljen napustiti 
alkarsko društvo.

 Znači li to da je teško biti dijete alkara?

Da, to je zahtjevno. Naša djeca moraju se roditi u Sinju 
ako žele biti dio Alke.  Mi u Sinju ponosni smo na Alku i 
činimo sve da živimo u skladu sa zakonima našega društva. 
Alkarsko društvo je zatvoreno (ne može svatko postati 
član) i vrlo je konzervativno. Kada se neka odluka donese, 
ne može se mijenjati, zato treba dobro razmisliti prije nego 
je izrečemo.

Koliko Viteško alkarsko društvo ima članova?

Alkarsko društvo ima 296 članova, no to nije dovoljno za 
organizaciju Sinjske alke. U organizaciji sudjeluje još oko 
1000 ljudi.

Koliko stoji organiziranje trke?

Organizacija stoji nekoliko milijuna kuna, bez da 
uračunamo jelo i piće. 

Nepoznato o poznatom – 
alkar u OŠ Kraljevici

Osnovna škola Kraljevica
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Kako se priprema hrana za slavlje kada se ne zna 
tko će biti slavodobitnik? Koja jela se pripremaju?

Hrana se počinje pripremati nekoliko dana ranije. U svim 
se kućama kuha i sprema.

Kada trka završi, svi nose jelo u kuću slavodobitnika. On 
potroši više od polovice svoje nagrade kako bi svi bili siti. 
Zaista se puno pojede na slavlju. Evo, npr. kad smo rođak i 
ja bili još djeca, u obitelji smo se dogovorili da će on trkati 
Alku, a da ću ja biti momak. Prije nekoliko godina on je 
bio slavodobitnik. Tada se na slavlju pojelo oko 300 janjaca, 
nekoliko lonaca aranbašića ( jelo slično sarmi kojese  mota 
kao arambašina kapa), na stotine litara pašticade, mnogo 
pršuta i sira…

Čoja se trka subotom i znamo da je dobila ime 
po platnu koje se daruje pobjedniku. Alka se trka 
nedjeljom i ime je dobila po metalnom prstenu. 
Bara se trka petkom. Kako je ona dobila ime?

Bara je dobila ime po bari koja se nalazi u jednom od 
sinjskih naselja. Oko te bare uvijek ima svježe trave. 
Pobjednik te utrke ima pravo godinu dana hraniti i pojiti 
svoje konje uz tu baru.

Recite nam nešto o odori, čuli smo od čega se 
sastoji, ali kakva je njezina povijest?

To je odora mletačkih vitezova koji su pomogli da se narod 
Sinja obrani od Turaka.

Sudjelujete li još u Alki kao momak ili na neki drugi 
način?

Cijeli svoj život posvetio sam alki. Veteran sam 
Domovinskog rata, u kojem sam bio ranjen dva puta. 
Sada sam umirovljenik. Čast mi je i veliko zadovoljstvo 
pronositi slavu alke diljem zemlje i inozemstva. Želim da 
svi ljudi znaju koliko Sinjska alka znači nama  alkarima. Mi 
se rađamo, živimo i umiremo za Alku. Sada sam jedan od 
kandidata za alajčauša i ako to postanem, pozivam vas na 
sljedeću Sinjsku alku kao svoje počasne goste.

Bilo bi dobro kada bismo svi živjeli po pravilima alkara. 
No, moramo Vam nešto priznati. Mi smo pomalo tužni 
kada se trka Alka jer se bliži kraj ljeta i ubrzo počinje škola. 
I da, hvala na pozivu. Rado ćemo doći. Želimo Vam da 
uspijete. Sretno! 

Najmlađi

Osnovna škola Kraljevica
Šahisti ŠSD Oštro iz OŠ Kraljevice 
osvojili srebro
Tekst: Bojana Kružić

Osvojivši 3. mjesto na školskom takmičenju, od 22 osnovne 
škole,  ekipa u sastavu Ema Hajdinić, Marko Kvaternik, 
Mihajlo Zorić, Dominik Čarija i Vilim Kvaternik  plasirali 
su se u finale Primorsko-goranske županije. Finale je 
održano 15. veljače. Naša ekipa je  osvojila 2. mjesto, 
izgubivši od pobjednika, ekipe Omišalj. Zasluženo su dobili 
srebrne  medalje  i  tako školsku riznicu obogatili još jednim 
peharom.  

Za najboljeg igrača/igračicu turnira proglašna je naša Ema 
Hajdinić s 12 pobjeda od odigranih 12 susreta. Čestitke 
treneru, gospodinu Siniši Kvaterniku i njegovoj ekipi. 
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Centar za robotiku „ROBOKRA“ 
Kraljevica
Tekst: Rifat Ramčić

I ove godine provodi se program robotike za 
učenike s poteškoćama u razvoju u Domu za 
djecu i mladež Oštro. 
Program se provodi svaki tjedan i to utorkom od 8:00 do 
9:30 . Na radionice se mogu upisati svi koji žele. Tijekom 
programa rade se vježbe spretnosti - pronalaženje elemenata 
robota i njihovo sastavljanje, čime se razvija motorika 
prstiju i ruku, a time i logičko razmišljanje, pamćenje i 
povećanje brzine izvršavanja istih operacija. Za Sv. Nikolu i 
Uskrs učenici su, već tradicionalno, dobili prigodne poklone 
i didaktičke materijale kako bi mogli nastaviti vježbati i 
nakon završetka programa krajem travnja. Program se s 
izmjenama i dopunama provodi već jedanaest godina.

Robotika za nadarene učenike u 
OŠ Kraljevica
Tekst: Rifat Ramčić

Za učenike petih razreda učitelj tehničke kulture i fizike 
Rifat Ramčić provodi program robotike u sklopu kojega 
učenici sastavljaju modele mehanizama od različitih 
elemenata. Nakon toga prelazi se na sastavljanje modela 
robota i uvježbavanje spretnosti upravljanja, najprije 
mehanički povezanim robotom s komandama, a zatim na 
bežično upravljanje preko mobitela ili tableta. Hrvatska 
zajednica tehničke kulture u Nacionalnom centru tehničke 
kulture odobrila je provođenje programa svakog utorka od 
13:30 do 15:00 sati. 

Uz program robotike u Centru se provodi i aktivnost 
Modelarstvo uporabnih tehničkih tvorevina. Učenici 
izrađuju uporabne predmete od balze i šperploče (poput sata 
i kutija), koje nakon završetka učenici nose kući. Materijal, 
alat i sve što je potrebno za radionice osigurao je Centar. 
Uz učitelja, program robotike provodi Zvonimir Lapov-
Padovan, a modelarstva Danijel Šimunić.

Osnovna škola Kraljevica

Osnovna škola Kraljevica

LiDraNo 2018.
Tekst: Sanda Đanović

         30. siječnja 2018. u Filodrammatici održan 
je gradski i međuopćinski susret recitatorskoga i 
scenskoga stvaralaštva učenika osnovnih škola 
LiDraNo 2018. U pojedinačnim nastupima našu školu 
predstavile su dvije učenice, Zara Remenarić, II. 
razred i Natali Rahelić, VI. razred. Njihove mentorice 
Sunčica Vučković i Sanda Đanović zadovoljne su 
njihovim nastupima tim više što ćemo Zaru Remenarić 
pratiti i na županijskom natjecanju.
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Susret s književnicom Željkom 
Horvat-Vukeljom
Tekst: Iva Fabris Jokić

Učenici prvih i drugih razreda uživali su u 
književnom susretu sa spisateljicom Željkom 
Horvat-Vukeljom, autoricom njima omiljenih 
Slikopriča i Hrabrice.

Prvašići i drugašići matične škole s velikim su nestrpljenjem 
dočekali druženje s jednom od omiljenih dječjih 
spisateljica, Željkom Horvat-Vukeljom, koja ih je i uživo 
posve očarala. Legendarna dugogodišnja urednica dječjeg 
časopisa Modra Lasta i autorica već nadaleko poznatih 
Slikopriča, Hrabrice, Letećeg glasovira, Zdenka Slovojeda, 
Reumatičnog kišobrana i brojnih drugih dječjih klasika 
od jednog književnog susreta napravila je pravi scenski 
doživljaj koji je oduševio sve prisutne. Osim simpatične i 
drage spisateljice, glavna zvijezda susreta bila je i njezina 
legendarna ručna torba Violeta, popularno zvana Kit, što 
znači kazalište u torbi. I zbilja, ljubičasta torba otkrila nam 
je brojna iznenađenja o kojima su učenici danima poslije 
pričali puni oduševljenja. Vezice, drveni metri, ključevi, 
maske, čarape i brojni drugi likovi iz Željkinih Slikopriča 
ispripovijedali su nam i odglumili vesele, zanimljive i 
poučne priče. Učenicima je bilo posebno zanimljivo kad ih 
je autorica uključila u svoje kratke igrokaze pa su se tako i 
oni iznenada našli u ulogama Ježinka, Lije, vilinskog ključa 
Vilka i brojnih drugih simpatičnih stvorenja. Na samom 
kraju susreta dragoj smo gošći poklonili našu autorsku 
slikovnicu Zavičajnu abecedu, koja ju je jako razveselila. Tko 
zna… možda će je koja čakavska riječ i naši crteži inspirirati 
za neku novu slikopriču. Književni je susret od autorice i 
učenika dobio čistu peticu!

Valentinovo pod maskama
Tekst: Natalija Blažević Frlan

I ove se godine Valentinovo ušuljalo u našu 
školu. Na svakom smo koraku nailazili 
na srca, ljubavne pjesmice i pisma, ali i na 
male Kupide, Grinche, klaunove i razno 
razne kostime i maske. Naime, odlučili smo 
Valentinovu dati dodatnu čar te ga obilježiti 
pod maskama. 
U školskoj dvorani učenici predmetne nastave sudjelovali su 
u plesnom natjecanju koje, već tradicionalno, organizira i 
priprema prof. Davor Juriša, a komisija ih je pratila svojim 
budnim okom. Za vrijeme odmora od plesnih koraka, naši 
romantični petaši recitirali su ljubavne pjesme, poslušali 
smo i recitaciju s ovogodišnjeg Lidrana, a šestaši i osmaši 
svoje su viđenje ljubavi prikazali kroz duhovite dramske 
izvedbe. 

Na kraju priredbe najbolji plesni parovi primili su svoje 
zaslužene diplome, no ni najbolje maske nisu bile zakinute 
jer se upravo troje učenika s najboljim maskama zasladilo 
svojom nagradom.

Najmlađi

Osnovna škola Kraljevica
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Edukacija „Pametnica“
U polupraznoj dvorani Praktikuma u Kraljevici 

imali smo izuzetnu čast i zadovoljstvo prisustvovati 
nadahnutom, toplom i poučnom predavanju Irene 
Orlović. Vjerujem da mali broj ljudi nije čuo za 
vlasnicu i urednicu izdavačke kuće Harfa koja 
je, između ostalog, i savjetodavna terapeutkinja, 
ali nadasve žena vrijedna dubokog poštovanja. 
Kroz vlastito iskustvo potkrijepljeno najnovijim 
istraživanjima iz neuroznanosti i psihologije podsjetila 
nas je koliko je najvažnije, zapravo neprocjenjivo 
povezati se s djetetom kojeg odgajamo. Iz bezbroj 
načina, sadržaja i savjeta o kvalitetnom razvoju djeteta 
često se zaboravlja važnost emocija i bliskosti, nadasve 
sreće i zadovoljstva koje pronalazimo u jednostavnosti 
i slobodi da budu to što jesu. Odgajateljice, malobrojni 
roditelji i ostali zainteresirani posjetitelji mogli su od 
Irene čuti koliko je za razvoj djetetovih potencijala 
najvažnija empatija i socioemocionalni poticaji. 
Neuroznanost i brojna svjetska istraživanja su 
potvrdila da djetetu treba zagrljaj, podrška, uvažavajući 
razgovor i razumijevanje kako bi jednom postao sretan 
i uspješan čovjek pripremljen za sve izazove života. 
Zapravo bi odrasli svakodnevno mogli učiti od djeteta 
o sreći i čudu života koji nas okružuje pa bi bilo manje 
nesreće, nezadovoljstva i stresa.

Izložba u vrtiću
Dvanaesti mjesec, mjesec veselja, zabave i brojnih 
događaja donio nam je još jednu u nizu, Božićnu 
izložbu dječjih radova. Vrijedne ruke naših Orepčića 
čitav mjesec su stvarale mnoštvo radova. Pokazali su 
svoju kreativnost i spretnost u modeliranju glinom te 
mnogim drugim likovnim materijalima. Odgajateljice su 
uz pomoć djece, hodnike, garderobe i sobe pretvorile 
u malu adventsku bajku gdje su roditelji, braće, 
sestre, nonići i none uživali u dječjoj kreativnosti. 
Dan nakon izložbe vrtić je otvorio svoja vrata za sve 
žitelje Kraljevice kako bi vidjeli što i kako mi radimo. 
Posjećenost je bila jako mala, te se nadamo kako će 
sljedeća otvorena vrata vrtića biti puno posjećenija. 

Škola skijanja – Platak
Djeca dječjeg vrtića Orepčići, točnije njih dvanaest 
je pohađalo školu skijanja na Platku od 22. do 25. 
siječnja 2018. godine. Dječji vrtić je ove godine , 
po prvi puta krenuo u suradnju sa školom skijanja 
SkiGuru. SkiGuru škola skijanja ponosan je vlasnik 
Programa škole skijanja za predškolski uzrast 
verificiranog pri MZOS Republike Hrvatske. Program 
se provodi na skijaškim stazama Skijaškog centra 
Platak koje su prilagođene početnicima i opremljene 
pokretnim trakama posebno namijenjenim upravo 
najmlađem uzrastu skijaša. Nakon četiri dana skijanja 

Dječji vrtić Orepčići

Dječji vrtić Orepčići
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Advent u Frankopanu
Ove godine se po prvi puta održala manifestacija 
„Advent u Frankopanu“ kojoj se priključio i dječji 
vrtić „Orepčići“. U dvorcu Frankopan na jednom od 
izložbenih štandova nalazili su se i radovi djece iz 
vrtića. Tako su na štandu posjetitelji mogli kušati 
slatke delicije koje su djeca zajedno s odgajateljicama 
pripremala u svojim skupinama, a isto tako moglo se 
vidjeti mnoštvo prigodnih dječjih radova. Možemo reći 
da je Frankopan 16 i 17.12. ispunio pravi božićni duh, 
no i mnoštvo posjetitelja koji su uživali u predivnom 
vikendu. 

Dječji vrtić Orepčići
Vesela bućica – radost djeci

U duhu blagdana, održana je, sad već tradicionalna, 
radionica izrade bućica za humanitarnu akciju „Vesela 
bućica – radost djeci“. Orepčići i njihovi roditelji zajedno 
su izrađivali i ukrašavali bućice uz prigodnu glazbu. 
Veseli žamor roditelja i djece dao je naslutiti da će izaći 
mnoštvo kreativno napravljenih bućica koje će krasiti 
jelku u centru Kraljevice. Dana 16. prosinca 2017. 
održana je vesela bućica. Predbožićno raspoloženje 
vladalo je među djecom i roditeljima. Orepčići su 
nastupili pjesmom i recitacijama. Oni malo hrabriji 
kitili su vrhove jelke tako što ih je „auto košara“ dizala 
do najviših grana. Prikupljena sredstva Mesopustari 
Kraljevice donirali su nama i hvala im na tome!!!

i svakodnevnog odlaska na Platak, djeca su dobila 
diplome za završenu školu skijanja. Zadnji dan, 
završnom utrkom su pokazali koliko su naučili i kakvi 
su skijaši postali. Njihova nasmiješena, zadovoljna i 
ponosna lica pokazala su kako su uživali u snijegu 
i prvim koracima na skijama. Zahvaljujemo se 
pojedinim roditeljima i vatrogascima DVD-a Kraljevica 
na prijevozu naših Orepčića do odredišta i natrag. 

Tekst: Tanja Lacmanović, Kristina Grubišić Pobor i Martina Bošnjaković

Najmlađi
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Maškare u vrtiću
Svaki petak, od početka mesopusta, Orepčići su imali 
svoje male maškare na hodniku. Disko kugle, lampe 
u boji, vesela maškara muzika pozivale su djecu 
iz svih skupina da se zajedno zabavljaju, pjevaju 
i plešu. Najviše smo plesali na „Troll song“ kako 
bismo izvježbali koreografiju za karnevale. Dolaskom 
Mesopustara Kraljevice, znali smo da je došao kraj 
ovom maškaranom „ludilu“. Pozdravili smo naše 
Mesopustare, a oni su nas počastili svojom glazbom. 
Pjevali smo i plesali, častili se krafnama i sokom. 
Djeca su morala sama probati kako neki instrumenti 
sviraju i uživali su u tome. 

Dječji vrtić Orepčići
„TROLOVI“ na dječjim karnevalima

 Djeca iz dječjeg vrtića „Orepčići“ i ove su 
godine sudjelovala na karnevalima u našoj okolici, 
odnosno u Rijeci i Crikvenici. Veseli trolovi su sa 
svojim šarenim bojama i s puno dobre volje i veselja 
obojali karnevalski Korzo i sunčanu Crikvenicu. Ove 
godine na karnevalima sudjelovalo je 71 dijete i 8 
odgajateljica. 

Mjesni odbor Šmrika organizira

Samanj robe široke potrošnje svake 
četvrte subote va misecu kroz celo leto

od 08:00 - 17:00 ur
 ispred Društvenog doma “Ivica Turina” u Šmriki, Burićeva 38

Samanj j samanj, tu j sega: i košar, metli, palentari, kalceti i papuč, donjih gać i onih ke gredu 
odozgora, maj, brhani i kapoti, skafanderi, konci, vune, puci i igal, lonci i padel, meda i pekmeza, 

lumbreli i postoli, rožic, igraljki za dicu i petešići kimi s v rit puše. A more se ča pojist i popit.

Pridite, lipo j’ a puno ne košta!
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Tekst: Alen Randić

Okupilo se devet ekipa u muškoj i ženskoj konkurenciji, 
a nastupili su DVD-i iz Crikvenice, Delnica, Kraljevice, 
Novog Vinodolskog, Raba, Sušaka i Zlobina kao i ekipa 
JVP-e Rijeka.

U muškoj konkurenciji najbrži su bili domaćini iz 
DVD-a Kraljevica, ispred ekipe DVD-a Zlobin, a treći 
su bili članovi DVD-a Delnice, dok su kod djevojaka 
slavile članice DVD-a Sušak ispred ekipe DVD-a „San 
Marino-Novi Vinodolski“. 

U revijalnom dijelu turnira ekipe su se natjecale u 
potezanju užeta gdje se najjačom pokazala kombinirana 
12-člana ženska ekipa DVD-a San Marino i Sušak, koja 
je u finalu nadjačala šestoro muških kolega.

Treću godinu zaredom organizator je odlučio sva 
prikupljena sredstva donirati Centru za rehabilitaciju 
Fortica-Kraljevica. Zahvaljujući natjecateljskim 
ekipama i mnogobrojnim sponzorima prikupljeno je 
12.000 kuna, a iznos će se utrošiti za kupnju rampe za 
lakši prilaz prostorijama kako bi boravak štićenicima 
Centra bio što ugodniji. Tijekom svih dosadašnjih 
izdanja turnira ukupno je prikupljeno oko 230.000,00 

kuna koji su bili donirani potrebitim pojedincima 
kao i medicinskim ustanovama, a DVD Kraljevica se 
ovim putem želi zahvaliti svima koji su pripomogli 
održavanju ovogodišnjeg natjecanja.

Na kraju je uslijedila dodjela priznanja najuspješnijima, 
a prijelazni pehar pobjednicima je  uručila socijalna 
radnica Tamara Petrc, dok su ostala priznanja dodijelili 
zapovjednik VZ PGŽ-e Mladen Šćulac i predsjednik 
DVD-a Kraljevica Aleksandar Kružić. 

11. HUMANITARNI TURNIR 
„HEROJI KORNATA“

11. HUMANITARNI TURNIR „HEROJI KORNATA“

Diljem Republike Hrvatske tijekom ovog ljeta odavana je počast tragično stradaloj 
dvanaestorici  vatrogasaca u akciji na Kornatima čija se 10. obljetnica navršila ove godine. 
2007. godine organiziran je prvi humanitarni malonogometni turnir čiji je fond bio 
namijenjen obiteljima nastradalih kolega dok se ove godine održalo 11. izdanje jednog od 
najdugovječnijih natjecanja u Kraljevici, a ovo je treća godina u kojoj se vatrogasci natječu u 
suhom spajanju usisnog voda.

Udruge
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Tekst: Sandra Ložnik Vidaček i Marija Vidaček

U velikom broju plesača iz Europe i svijeta na Dance Festu 
u Srbiji (Europskom festivalu plesa) klub se predstavio s 120 
plesača od 6 do 25 godina te amaterskih plesačica skupinom 
„Mama“. Na natjecanje smo prijavili 61 plesnu koreografiju 
što je najviše od svih plesnih klubova iz svih država koje 
su se prijavile, a iza nas po broju koreografija slijedila 
nas je Afrika s prijavljenih 40 plesnih točaka. Velik broj 
koreografija dokaz je da se u Kraljevici radi punom parom 
i silno smo ponosni na sve koji nam pomažu da budemo 
što bolji i uspješniji te da se djeca mogu pokazati i stajati 
rame uz rame s najboljim plesačima iz Europe. Kao dokaz 
takve uspješnosti je što smo bili najnagrađeniji klub te što 
smo osvojili specijalne nagrade. Uz tako velike uspjehe naši 
plesači su  osvojili 22 zlata, 12 srebra i 13 bronci.

Posebno smo nagrađeni, među plesnim školama, s dvije 
specijalne nagrade sudca iz Austrije koji je pozvao trenerice 
na suradnju s akademijom plesa u Austriji. Sudac Sasha 
Josh je nagradio koreografije Architect of mind u izvedbi 
plesačice Mie i Petre Velepič, Karle Depeder i Marije Mučaj 
i plesača Tima Štimca te koreografiju Dream u izvedbi Ire 
Đerić Hasanac s kvalifikacijom i  besplatnim kotizacijama 
za veliko europsko prvenstvo koje se održava krajem svibnja 
u Austriji.

Ira Đerić Hasanac, sada osmogodišnja plesačica kluba 

osvojila je nagradu za najboljeg solista cijelog natjecanja 
u teškoj konkurenciji 160 solističkih točaka svih plesnih 
disciplina i u konkurenciji plesača od 6 do 25 godina te 
osvojila veliku novčanu nagradu te potvrdu za tako velik 
plesni uspjeh. Ova nagrada je samo jedna u nizu za našu Iru 

koja je u 2017. 
godini bila 
n ag r a đ iv an a 
i na drugim 
natjecanjima 
kao istaknuti 
plesni talent.

Najveći dokaz 
i najveća 
nagrada rada 
našeg kluba jest 
kva l i f ikac i ja 
čak 4 
kore o g r af i j e 
u Gala večeri 
gdje plešu 
najbolji plesači 
i 20 najboljih 
kore o g r af i j a 

Iz plesne dvorane –
uspjesi Queensica

Iz plesne dvorane – uspjesi Queensica

U nizu postignuća na velikim natjecanjima, u studenom 2017. godine Plesni klub
„Dance Queen“ ostvario je najveće postignuće do sada!!!
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cijeloga natjecanja od 700 točaka koje su se natjecale 
na natjecanju koje je trajalo puna 3 dana. “Mali“ Dance 
Queen je na binu najboljih od najboljih izašao čak 4 puta s 
koreografijama Good Morning u izvedbi djevočica od 7 do 
10 godina, Newsies u izvedbi djevojčica i dječaka od 12-15 
godina, Dream Ire Đerić Hasanac i šećer na kraju naša 
produkcija Legend of Lamp u kojoj je plesalo 50 plesača 
rame uz rame jedan drugom. Koreografije Good Mornig 
i Newsis osvojile su 12 i 6 mjesto u TOP 20, a LEGAND 
OF LAMP ušao je u TOP 4 koreografije cijelog natjecanja 
i osvojio nevjerojatno 3. mjesto te veliku novčanu nagradu 
od 1500 eura.

Silno smo ponosni na sve plesače, a s 1500 eura smo 
poboljšali uvjete rada, treniranja tako što smo osigurali djeci 
nove strunjače, obruče i švedske ljestve koje očekujemo 
krajem mjeseca. 

CROATIAN NATIONAL TEAM – 
SVJETSKO PRVENSTVO U POLJSKOJ
Petra i Mia Velepič, Dorothea Dumančić, Karla Depeder i 
Marija Mučaj natjecale su se kao dio reprezentacije Hrvatske 
na svjetskom prvenstvu u Poljskoj u prosincu 2017. 
godine s plesačima iz Zagreba plešući grupne koreografije 
Modus kluba by Snježana Lilek te predstavljajući solističke 
koreografije našeg plesnog kluba kao dio najveće svjetske 
plesne organizacije. U velikim konkurencijama preko 70 
plesača naši solisti su izborili : Karla Depeder i Mia Velepič 
17 mjesto, Mia 20 mjesto, Dorothea 27 mjesto i Petra 47 
mjesto, a cure sa zajedničkim koreografijama 11,13 i 18 
mjesto. Ovako velikih uspjeh naših plesača biti će zauvijek 
zapisan u naše velike uspjehe u ovih 11 godina rada. 

Ove godine naš klub broji 200-tinjak plesačica i plesača 
od 2 do 25 godina te našu skupinu MAMA koje također 
u najljepšem svijetlu promoviraju rad našeg kluba. Na sve 
naše plesače od najmanjih do najstarijih silno smo ponosni 
jer se jako trude napredovati, uživaju u plesnom stvaralaštvu 

te uspješno savladavaju sve izazove koji su pred plesače 
stavljeni. Osim napornih i zabavnih treninga ponosni 
smo na sva druženja ovako velikog broja djece i mladih i 
razne zabave koje klub organizira za motivaciju plesača. 
Na početku 2018. godine u plesnoj dvorani poboljšali 
smo uvjete rada kako bi spriječili stvaranje plesnih ozljeda 
i napravili najbolje moguće uvjete za sve naše plesače bili 
natjecatelji ili rekreativci. 

Udruge

Fantastičan uspjeh Plesnog 
kluba Dance Queen

Tekst: Ana Prodan Mogorović

U Opatiji se početkom ožujka održao Dance star 
državni i ujedno kvalifikacijski turnir u kojem 
je sudjelovalo preko 2000 plesača različitih 
generacija. Između mnogo koreografija i 
plesača Plesni klub Dance Queen ponovo je 
pokorio apsolutno sve.

Quennsice su se u Opatiju uputile na natjecanje 
sa 65 koreografija od čega su osvojile 20 prvih, 8 
drugih  i 8 trećih mjesta na postolju. Apsolutno 
su pobijedili sve konkurencije od kategorije 
solo, mini do juniora, od grupa mini do juniora 
i formacija mini do juniora u show disciplini, 
jazz i musiclu. Plesni klub Dance Queen dobio 
je i dvije specijalne nagrade cijelog natjecanja. 
Kao najbolji ženski izvođač - talent natjecanja 
proglašena je Petra Velepič iz Dance Queen-a i 
najbolji muški talent također iz Dance Quuen-a 
naš plesač Tim Štimac. Pored toga, Dance Queen 
je nominiran sa 4 koreografije u gala večer 
svijeta, a to su koreografije: I m beliver  (mini), 
Good morning  (djeca), Message decoded  
(juniori)  Newsies: Seize the day (juniori).

Iskrene čestitke za ostvarene rezultate!                             
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Tekst: Ljerka Švaglić

Tradicionalnim Božićnim koncertom u prostorijama 
KUD-a uz goste iz Zlobina i Perušića izveli smo program 
pred mnogobrojnim sumještanima i gostima te završili 
nastupe u 2017. godini. Prošle smo godine četiri puta bili 
domaćini i osam puta gostovali od Kraljevice, Rijeke, Ravne 
Gore do Gospića.

Najteže je bilo sviranje na ispraćaju naše drage tete Tonči 
koja nas je učila prve note i prošla s nama sav naš put do 
orkestra i današnjeg sviranja.

Ovu smo godinu počeli nastupom 19.01. na Antonji u 
Šmriki  te redovno vježbamo jer u ovoj godini čeka nas puno 
nastupa koji su uvijek popraćeni s druženjem i zabavom.

Tekst: Smiljka Ostović

Hobi radionice u Čitaonici Šmrika postaju tradicija. 
Organiziraju se dva ciklusa: jesenski i proljetni. Pravi su 
kreativni  „kantunić“ koji nadahnjuje, opušta, za sada 
isključivo polaznice bez obzira na godine od školske dobi 
do 60+ i ne samo iz Šmrike već i ostalih susjednih mjesta. 
U tome i je ljepota! Izmjenjuju se iskustva, otkrivaju i same 
sebe u novim nadahnućima.

Na radionicama izrađuju predmete za osobnu uporabu 
ili poklone. O osobnoj kreativnosti ovisi hoće li to biti  
oslikavanje na platnu, staklu, tekstilu, na drvenoj podlozi, 
cipeli, tenisici, na vazi ... 

I spektar tehnika je raznovrstan: decoupage, transfer, 
pitorisco, 3D, tekstil tehnika ...

U televizijskoj emisiji 60 plus na RI kanalu s radošću su 
pokazale svoje uratke .

Polaznice radionica i same rado odlaze na sajmove 
kreativnih radionica u Italiju.                                    

Tekst: Diana Oštarić

2017. godina je protekla s puno planiranih aktivnosti. 
Ožujak je već tradicionalno obilježen priredbom u čast 
naših očeva, dok je mjesec svibanj posvećen majkama. 
Osim nastupa u vlastitim organizacijama, naši članovi su 
sudjelovali na raznim događanjima u gostima. S djecom iz 
našeg plesnog studija D4F po prvi puta smo sudjelovali na 
plesnom natjecanju u Malinskoj, te u lipnju osvojili prvo 
mjesto, a u studenom drugo mjesto. 

Naš najveći projekt koji se održava svake godine je svakako 
„Dječji dan“ – festival pjesme i plesa. 2017. godine se održao 
u Triblju (radi loše vremenske prognoze, planiran je u 
kuli u Driveniku). Kao i proteklih godina pozornicom su 
se izmjenjivale razne dječje grupe iz raznih krajeva Lijepe 
naše. Od dječjih zborova, klapa, mažoretkinja, razne vrste 
plesnih stilova pa čak i naš prijatelj na četiri noge – Zulu 
– Border Collie koji nas prati od prvog dječjeg festivala. 
Pjesmom i plesom tresla se dvorana u Triblju, preko 200 
malih izvođača izmjenjivali su se na pozornici. Na samom 
kraju pozdravila nas je i klaunica Karmelino koja je, kao po 
običaju, zabavljala ne samo djecu nego i nas odrasle. 

Ove godine smo krenuli s nekoliko nastupa u gostima 
kod dragih prijatelja iz plesnog centra K2K, plesnog kluba 
„Dance Queen“ te na sudjelovanju utakmice KK Škrljevo vs 
KK Zadar koja se održala u sportskoj dvorani Mavrinci. 

Iz rada Udruge KUD
Eugen Kumičić

Iz rada Udruge KUD Eugen Kumičić

Kreativne radionice – Kreativni 
kantunić

Udruga „Djeca Kraljevice“

Udruga „Djeca Kraljevice“
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Tekst: Smilja Burić; Fotografije: Marino Paštar, Ranko Frka

Kako je naša Lanterna na Oštru naša dika, tako smo 
se i mi nazvale po njoj. Se je počelo gotovo pred devet let. 
Našle smo se se skupa ke smo se spravile z našun tadašnjun 
predsjednicun Gordanom Černi. Oformili smo KUD 
“LANTERNU”. Bilo nas je od sakud da sad se ne nabrajan, 
a neke su došle i prošle. Sad smo u sastavu: moja malenkost 
Smilja Burić, Gordana Černi, Bosiljka Juričić, Gabriele 
Čandrlić, njemica od milja ju zovemo Gabi, Verica Filic, 
Branka Perušić, Sanja Cvitković i novodošla francuskinja - 
Mireille Ardouin ka je eto, ko i Gabi dobro naučila hrvatski. 
Na klaviru a i pjeva, je naša slatkica Daniela Perković, te 
naša od milja Andrinica, mlada poduzetna glazbenica i 
voditeljica te i predsjednica KUD-a. 

Va prostoriji smo lipo uredile po našen modu i z 
gušton se sredile, te načičkale z pohvalami i priznanji, a sako 
leto se ih je više i više, a zahvalnic da ne govorin. Sako leto 
smo delale i udelale se više i više aš smo to od gušta želele. 
Hodile smo sakud kud su nas zvali; puno humanitarni 
koncerti za naše penziće... I do današnjega dana smo udelale 
jako puno, ča nastupi po našen kraju ma i šire. 

Naš tradicionalni koncert “Lanterna i prijatelji” 
koga smo počele prošlih let, se i ovoga leta udelal i to 
6.10.2017. Kako i vavik, va Domu va dvorani PraktikUm. 
Gosti su nan bili; Vokalna skupina KUD-a „Zvir“ Jelenje, 
muška klapa „Reful“ Škrljevo, muška klapa „Kaštadi“ Poljica 
i naravno mi z našun mladun voditeljicun Andrinom Frleta. 
Srcen i dušun se smo spravile i napravile va stilu „Lanterne“, 
kamika i mora i moje malenkosti mojih slik ke su sako leto 
uveličale tu lipotu. Pohvaljene od sih i sakoga ki god je videl 
i došal. Z našin kanton, kanton naših gosti - prijatelji i čak 
ča više našin igrokazon uz kanat uveličale smo koncert, da 
bi se finilo zajedničkun pjesmun na kraju. E ma to ni bilo 
se. Potle nastupi si su bili pozvani va našu prostoriju va 
Frankopan kadi su ih čekale naše kuharije i delicije. Zabavili 
smo se dugo va noć. I neka simi bude žal ki nisu došli aš je 
bilo prelipo. A onda, usudile smo se napravit i spravit našu 

prvu SMOTRU FOLKLORA. Da je tu bilo dela, je. Imele 
smo probe i saki dan, ali nan ni bilo tesko. Z gušton smo to 
udelale i spravile. Tu su nan pomogle i stara članica Jasna 
Antić i Sandra Justinić. Naše Verica i Andrinica puno su 
udelalale i organizirale se. Nastup je bil povodon Mikuljne 
va našen Domu, 9.12.2017. Imele smo velu volju i snagu to 
se udelat i se je krenulo kako rabi. Gosti su nan bili: KUD 
“Sv. Antun“ Zadobarje, HKUD „Poculica“ Letovanić, Matica 
Slovačka, KUD „Zvir“ Jelenje, MKD „Ilinden“ Rijeka i mi 
naravno ko domaćini. Se je finilo lipo i pohvalno, a mi smo 
se dogovorile da će nan to poć va tradiciju za sako sledeće 
leto. Dalje za Božić smo odelale isto puno i to: 16.12.2017. 
za „Veselu bućicu“ koncert jutro i zapolne va Frankopanu 
za Advent, a 26.12.2017. na Jelenju, 28.12.2017. na Krku, a 
06.01.2018. va Kraljevici. 

Da smo pozvane i izvan granica lipe naše, e o tomu 
ćemo vas obavijestit kad to bude realizirano. Hvala simi ki su 
nan pomogli, sponzorimi i drugimi, da ih sad ne nabrajan, 
da koga ne pozabin. Hvala i simi ki su nastupali i oko toga 
delali. Hvala i Franu Frleti ki nan je vavik tehnička potpora. 

Lanterna je naša na punti Oštra, dika, ljepotica 
prava. Naše svitlo va noći, moru i groti, svitlo va oku i duši. 

Takove smo i mi. Durat ćemo koliko i ona i vavik 
ćemo van donest veselje va kantanju domaćih besed i 
nepozabljenih užanci. 

NAŠ KUD “LANTERNA”,  
KRALJEVAČKA DIKA

NAŠ KUD “LANTERNA”, KRALJEVAČKA DIKAUdruge
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Krajem prošle godine Sportska 
zajednica Grada Kraljevice raspisala 
je Javni natječaj za predlaganje 
programa/projekata javnih potreba 
Grada Kraljevice za 2018. godinu u 
sportu. Na natječaj se javilo 11 udruga 
koje su zadovoljile uvjete natječaja. 
Sredstva osigurana u Proračunu Grada 
Kraljevice za 2018. godinu namjenski 
su se rasporedila na redovitu djelatnost 
sportskih udruga, „škole“ sportova 
za djecu i mladež, sudjelovanje na 
natjecanjima, pripremu sportaša, 
potporu izdavačkoj djelatnosti u 
sportu, te unapređenje stručne 
djelatnosti u sportu.

NK KRALJEVICA I NK 
PRIMORAC
Seniori NK Kraljevice koji se takmiče u 
1. županijskoj nogometnoj ligi, jesenski 
dio prvenstva sezone 2017/2018. 
završili su na trećem mjestu. Nakon 
dolaska novog trenera, Milorada 

Burula, marljivo su počeli sa pripremama za proljetni dio 
sezone koja za Kraljevicu počinje 13. kolom 25.3. gostujući 
kod NK Rikard Benčić. U 1. županijskoj omladinskoj ligi 
juniori su jesenski dio sezone također završili na trećem 
mjestu, te svoj proljetni dio prvenstva počinju 17.3. gostujući 
na Rabu, dok su pioniri trenutno na šestom mjestu sa 
utakmicom manje koju će odigrati prije nastavka proljetnog 
dijela prvenstva koje za njih počinje 17.3. gostovanjem u 
Vrbovskom. 

NK Primorac je 2017. godinu završio nastupima na 
Dubašnica Kupu u Malinskoj te na Dvoranskom prvenstvu 
Grada Rijeke, dok su novu godinu započeli 4. Međunarodnim 
malonogometnim turnirom „Tin Grgurić“ u Delnicama. 
Mlađi pioniri NK Primorca jesenski dio prvenstva 1. 
županijske omladinske lige završili su na trećem mjestu, a 
proljetni dio prvenstva započet će 18.3. gostujući u Munama. 
Mlađi morčići jesenski dio završili su na 17. mjestu, a stariji 
morčići na 10. mjestu. 

Novosti iz Sportske zajednice 
Grada Kraljevice

Novosti iz Sportske zajednice Grada Kraljevice

Tekst: Petra Hodanić

Sportska zajednica Grada Kraljevice od ove godine broji 12 članica, a to su uz dosadašnjih 10 
sportskih udruga još i Ribarski športski klub Tunera s Bakarca te Kicxboxing Klub Frankopan 
iz Kraljevice. Krajem 2017. godine u funkciju je stavljena i naša web stranica na kojoj, uz 
našu facebook stranicu, možete pratiti sve novosti i aktivnosti vezane uz članice SZGK (www.
szgk.hr).
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EMA PRVAKINJA HRVATSKE
Od 24. do 26. studenog u Dugom Selu održalo se Pojedinačno 
ubrzano prvenstvo Hrvatske za 2017. godinu u kategorijama 
do 8, 10, 12 i 14 godina. Sudjelovala je i šahistica šahovskog 
kluba Kraljevica Ema Hajdinić koja je osvojila prvo mjesto 
u kategoriji do 8 godina i time postala dvostruka prvakinja 
Hrvatske.

30. studenog u prostoru OŠ ,,Kraljevica’’, u organizaciji 
šahovskog kluba ,,Kraljevica’’, održano je prvenstvo OŠ 
,,Kraljevica’’ u šahu. Turnir je otvorila predsjednica MO 
Kraljevica, gospođa Katica Bajčić. Sudjelovalo je 9 šahista, 
koji su osvojili sljedeća mjesta: 1. Ema Hajdinić, 3. razred, 
8/8 bodova, 2. Marko Kvaternik, 8. razred, 6,5 bodova, 3. 
Mihajlo Zorić, 4. razred, 5 bodova, 4. Dominik Čarija, 4. 
razred, 4,5 boda, 5. Antonio Oštarić, 2. razred, 4,5 boda, 6. 
Vilim Kvaternik, 2. razred, 3,5 boda, 7. Andrej Regent, 5,5 
godina, 2 boda, 8. Dora Čarija, 3. razred, 2 boda, 9. Kristijan 
Nemet, 1. razred, 0 bodova.

U prosincu povodom Dana 
Grada, šahisti Kraljevice 
organizirali su 18. šahovski 
turnir „Sveti Nikola“ na 
kojem je nastupilo 36 igrača 
iz 10 klubova. Pobijedio je 
prvi favorit turnira, FIDE 
majstor Teo Tomulić iz ŠK 
‹ʹJuniorʹʹ Rijeka sa 9 i ½ 
boda, a od šahista Kraljevice 
nagrađeni su Siniša 
Kvaternik kao najuspješniji 
igrač ŠK Kraljevice koji 
je osvojio 7. mjesto sa 
6,5 bodova, Daniel Duda 
kao najuspješniji kadet 
zauzeo je 19. mjesto sa 5,5 
boda te Ema Hajdinić kao 
najuspješnija žena, zauzela 
je 28. mjesto i 4,5 boda. 

Turnir je sudio FIDE sudac g. Bojan Birk iz Rijeke, a 
nagrade je podijelio predsjednik Sportske zajednice Grada 
Kraljevice, Karlo Sotošek

U veljači ove godine održalo se Prvenstvo školskih 
sportskih klubova PGŽ, a učenici OŠ Kraljevica u finalu 
su osvojili sjajno drugo mjesto s četiri pobjede i jednim 
porazom od pobjednika natjecanja. Za ovaj uspjeh zaslužni 
su Ema Hajdinić - najbolji igrač turnira, 12/12 pobjeda, 
Marko Kvaternik, Mihajlo Zorić, Dominik Čarija te Vilim 
Kvaternik. Ekipu su vodili učiteljica Bojana Kružic te trener 
Siniša Kvaternik.

Također u veljači održalo se i Prvenstvo PGŽ do 11, 15 i 19 
godina. Šahovski klub Kraljevicu predstavljalo je 5 mladih 
šahista. Najuspješnija do 11 godina sa svih 6 pobjeda bila 
je Ema Hajdinić. Kod dječaka Mihajlo Zorić osvojio je 8. 
mjesto, a Vilim Kvaternik 11. mjesto. U konkurenciji do 15 
godina Marko Kvaternik osvojio je 6. mjesto, a u konkurenciji 
do 19 godina odličan na trećem mjestu bio je Nino Jurotić.

KK KRALJEVICA
Seniori koji se natječu u A-2 ligi- zapad jesenski dio 
prvenstva završili su na 5. mjestu sa omjerom pet pobjeda 
i tri poraza. Kadeti su zauzeli 4. mjesto od sedam ekipa i 
to omjerom tri pobjede i tri poraza, dok su mlađi kadeti 
zauzeli 3. mjesto od šest ekipa u svojoj skupini. Proljetni dio 
sezone 2017/2018. za košarkaše je započeo krajem siječnja, 
a rasporede svih njihovih utakmica kao i ostalih aktivnosti 
vezanih za sve udruge možete pratiti na našoj facebook i 
web stranici.w

Sport
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Važni telefonski brojevi

Grad Kraljevica    282-450

Narodna knjižnica i čitaonica   282-099

Dječji vrtić „Orepčići“    281-211

O.Š. Kraljevica    281-212

Turistička zajednica    282-078

Lučka kapetanija isp. Kraljevica  282-330

Lučka uprava     281-122

Matični ured     281-336

Pošta Kraljevica    525-873

FINA      206-930

Erste&Steiermarkische Bank     072/376-715

Ordinacija opće medicine,

doktorica Stojanović    281-232 

Ordinacija opće medicine,

doktorica Copetti Modrčin   490-463

Stomatološka ordinacija Cattonaro 281-302

Pedijatrijska ordinacija   281-242

Ljekarna „Galler“    281-414

DVD Kraljevica    281-254

Župni ured Kraljevica   281-311

Župni ured Križišće    286-292

Vodovod i kanalizacija    211-906

Elektroprimorje Rijeka     0800/300-412

KD Autotrolej               311-400

Dezinsekcija i deratizacija „Pestic“  281-163

Pogrebne usluge     091-485-7560

Dimnjačarske usluge

„Kamino“     091 952 28 29

GRADSKA UPRAVA
Adresa: Frankopanska 1A, 51262 Kraljevica 
Telefon: 051/282-450 
Fax: 051/281-419 
e-mail: gradska.uprava@kraljevica.hr
RADNO VRIJEME:                      
Ponedjeljak - srijeda- četvrtak                             
07,30 - 15,30 sati
Utorak                      
07,30 - 16,30 sati
Petak                      
07,30 - 14,30 sati

UREDOVNO VRIJEME ZA STRANKE
Utorak                                                                       
08,00 - 16,00 sati 
Četvrtak          
08,00 - 11,00 sati

REFERENT-KOMUNALNI REDAR
Marinko Tometić 
Tel. 051/282-457 
Mob: 098 983 5505 
marinko.tometic@kraljevica.hr

VLASTITI POGON 
Upraviteljica Vlastitog pogona
Romina Tomasini Vujnović
Tel: 051/282-463
Mob:091 115 5775
romina.tomasini@kraljevica.hr
Viši referent 
Marijan Jurinčić 
Tel: 051/282-453
Mob: 098 983 5504 
marijan.jurincic@kraljevica.hr 

Info
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Prijave možete slati na e-mail:
ana.prodan@kraljevica.hr
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SAVJET ZA ZAŠTITU POTROŠAČA
GRADA KRALJEVICE

Jedinstveni broj na koji se možete obratiti
072-414-414

Moguće je i obraćanje Ministarstvu prometa, veza i 
infrastrukture
01-616-9110,

te ministarstvu gospodarstva
01-610-6304

CENTAR ZA PARTICIPACIJU ŽENA U
DRUŠTVENOM ŽIVOTU

CENTAR ZA BESPLATNU PRAVNU POMOĆ
e-mail: centar.zena@hi.t-com.hr

mob: 095/3150200
web: www.centar-zena.hr

blog: www.stopnasiljunadzenama.blog.hr

STARTUP Inkubator Rijeka
Ružićeva 14, HR-51000 Rijeka, Croatia

T +385.51.209.940  ·  F +385.51.209.589
startup@rijeka.hr  ·  http://startup.rijeka.hr
https://www.facebook.com/startuprijeka

Grad Kraljevica pruža besplatnu
uslugu odvoza krupnog komunalnog 
otpada

Građane molimo da se prvo jave u Vlastiti pogon 
Grada Kraljevice kako bi se dogovorila lokacija i točan 
termin za odvoz otpada. Marijan Jurinčić, tel:282-453 ili 
mob: 098/9835504.

RASPORED ODVOZA GLOMAZNOG 
OTPADA:

GRAJFER
MJESEC DATUM

TRAVANJ 9 23 -

SVIBANJ 7 14 28

LIPANJ 4 11 -

SRPANJ 2 9 23

MALI KAMION
MJESEC DATUM

TRAVANJ 4 18

SVIBANJ 2 16

LIPANJ 6 20

SRPANJ 4 18

Održavanje javne rasvjete
Kvarovi uočeni na javnoj rasvjeti prijavljuju se Up-
ravnom odjelu za održivi razvoj Grada Kraljevice, te 
je kod prijave radi preciznije identifikacije potrebno 
navesti broj stupa za koji se prijavljuje kvar.

Kontakti:    
Antonio Linić 051/282-466 
Ivan Jerčinović  051/ 282 – 454

Čišćenje septičkih jama
Za komunalnu uslugu čišćenja septičkih jama treba 
zvati KD VODOVOD I KANALIZACIJA d.o.o., Rijeka.

Kontakt:          
KD VODOVOD I KANALIZACIJA d.o.o., Rijeka 
Tel. 051/ 353 - 885  
E-mail: septičke@kdvik-rijeka.hr

Poziv
Pozivamo sve zainteresirane koji imaju iskustva 
u novinarskom radu ili fotografiji, ukoliko su 
zainteresirani za sudjelovanje u kreiranju našeg 
lokalnog lista „Frankopan“ da nas kontaktiraju na 
broj telefona:
282-465
ili na e-mail adresu
ana.prodan@kraljevica.hr.
Radujemo se budućoj suradnji!
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